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Sre­da, 29. maj 2002.
Sve­dok Žozef Omer Mi­šel Me­zonev

Otvo­re­na sed­ni­ca
Op­tu­že­ni je pri­stu­pio su­du

Po­če­tak 10.30 h

SUD­IJA MEJ: Ne­ka sve­dok po­lo­ži zakle­tvu.

SVEDOK: Sve­čano se zakli­njem da ću go­vo­ri­ti isti­nu, ce­lu isti­nu i 
ni­šta osim isti­ne.

SUD­IJA MEJ: Mo­lim vas, se­di­te.

SUD­IJA MEJ: Go­spo­di­ne Rajne­feld, napravi­će­mo jed­nu pau­zu oko 
12 sati u trajanju od 20 mi­nu­ta.

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC RAJNEFELD

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Hvala, časni Su­de. Mo­lim vas, 
re­ci­te Su­du vaše pu­no ime i pre­zi­me.
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Žo­zef Omer Mi­šel Me­zo­nev.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ge­ne­rale, ako sam do­bro shva­
tio, vi ste sada ge­ne­ral-major i po­moćnik načelni­ka štaba Kanad­
skih oru­žanih snaga u Otavi (Ottawa).
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Isto tako mo­že se re­ći da ste vi 
pro­ve­li otpri­li­ke 30 go­di­na u oru­žanim snagama?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vi ste bi­li ofi­cir u oklop­nim je­di­
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ni­cama?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Je­ste li ko­mando­vali tru­pama?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da. Ko­mando­vao sam tru­pa­
ma sve do ni­voa pu­ka, a ne­ko vre­me pro­veo sam kao štap­ski ofi­cir 
u važnim ope­raci­jama u Kanadi.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I pre ne­go što pre­đe­mo na tu 
te­mu re­ci­te, kad kaže­te je­di­ni­ca, mi­sli­te na ko­li­ko lju­di?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Na otpri­li­ke hi­ljadu lju­di.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Re­kli ste da ste tako­đe slu­ži­li i u 
ino­stranstvu. Je­ste li slu­ži­li i na Balkanu?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da. Pro­veo sam jed­nu go­di­nu 
na du­žno­sti še­fa ope­raci­ja UNPROFOR-a. To je bi­lo 1993. i 1994. 
go­di­ne.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Imate li ne­kog isku­stva u obu­ci 
tru­pa?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da. Radio sam na obu­ci tru­pa 
sve do ni­voa bri­gade. To je formaci­ja od otpri­li­ke 5.000 lju­di. Uče­
stvo­vao sam u mno­gim ve­žbama i mane­vri­ma.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Osim vaše slu­žbe na Balkanu, da 
li ste imali još ne­ka isku­stva u slu­žbi u ino­stranstvu?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Tri pu­ta slu­žio sam na Ki­pru u 
mi­si­ji Uje­di­nje­nih naci­ja na tom ostrvu. Isto tako pro­veo sam dve 
go­di­ne u Francu­skoj i na pro­grami­ma razme­ne sa oru­žanim snaga­
ma Sje­di­nje­nih Država.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste vi uče­stvo­vali u radu 
KVM-a, Ko­sovske ve­ri­fi­kaci­o­ne mi­si­je, i ako je­ste, kada?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da. U no­vembru 1998. po­slat 
sam u Beč kako bih vo­dio je­di­ni­ce za po­dršku KVM-a. To sam radio 
otpri­li­ke tri ne­de­lje, a nakon to­ga od me­ne je zatraže­no da odem 
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na Ko­so­vo i bu­dem vo­đa prvog re­gi­o­nalnog centra ko­ji je tamo 
otvo­ren u Pri­zre­nu (Pri­zren). Tamo sam pro­veo zapravo tri me­se­ca, 
sve dok mi­si­ja ni­je evaku­i­sana u martu 1999. go­di­ne kada sam pre­
šao u Albani­ju.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vratićemo se još na tu te­mu, a 
sada mo­lim vas da mi kaže­te da li ste vi dali izjavu pred­stavni­ci­ma 
Tu­ži­laštva ovo­ga Su­da 10. marta 2000. go­di­ne?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Je­ste li imali pri­li­ku da po­gle­date 
tu izjavu i u nju une­se­te ne­ke manje ispravke i to ju­če, 28. maja 
2002. go­di­ne?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Je­ste li tom pri­li­kom tako­đe sve­ča­
no po­tvrdi­li da je sadržaj vaše izjave, sa do­daci­ma i ispravkama ko­je 
ste vi une­li, tačan i isti­nit po najbo­ljem vašem znanju?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD: Mo­lim da se izjava sada uvrsti u spis kao 
do­kazni pred­met Tu­ži­laštva.

se­kre­tar: To će bi­ti do­kazni pred­met Tu­ži­laštva broj 175.

TUŽILAC RAJNEFELD: Časni Su­de, vi će­te usko­ro do­bi­ti ko­pi­je izjave 
po pravi­lu 92bis od ovog sve­do­ka. Na osno­vu zahte­va Pre­tre­snog 
ve­ća da se deo sve­do­če­nja ovog sve­do­ka izne­se pu­tem ispi­ti­vanja, 
verzi­ja izjave ko­ju vam sada daje­mo ima nu­me­ri­sane paragrafe kako 
bi­smo se mo­gli u njoj lakše snalazi­ti. Pre­ma to­me, one ko­pi­je ko­je 
ste vi pri­mi­li rani­je ne­maju bro­je­ve paragrafa, pa će vam mo­žda bi­ti 
od po­mo­ći da vam sada kažem da ova verzi­ja ima bro­je­ve. Ja že­lim 
da u glavnom ispi­ti­vanju pro­đem paragrafe 21 do 37 ko­ji se od­no­se 
na Vojsku Ju­go­slavi­je, zatim paragraf 42 i 45 do 50 ko­ji se od­no­se 
na kontakte ovo­ga sve­do­ka sa MUP-om. To su, znači, paragrafi kroz 
ko­je že­lim pro­ći uži­vo, u glavnom ispi­ti­vanju.

sreda, 29. maj 2002. \ svedok Žozef omer miŠel mezonev
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SUD­IJA MEJ: Mi­slim da mo­rate obradi­ti i Račak uži­vo.

TUŽILAC RAJNEFELD: Da svakako, to je sadržano u tim paragrafi­
ma ko­je sam spo­me­nuo.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Generale, d­a li se može re­ći da 
ste vi u vašoj izjavi u prvih se­dam paragrafa, m...
TUŽILAC RAJNEFELD: Molim d­a se i sve­doku da kopija izjave, 
mi­slim da bi mu to bilo od pomoći.

SUDIJA MEJ: U redu.

SVEDOK MEZONEV: Zapravo imam kopiju, hvala vam.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Znači u p­aragrafima jed­an  
do  se­dam vi  govorite o vašem obrazovanju i o osnivanju misije 
OEBS-a?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: U paragrafima od osam d­o 20 
vi go­vo­rite o misijama OEBS-a i KVM-a?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Od paragrafa 21 p a sve do , 
samo  trenutak, mi­slim da je to 37, u tim paragrafi­ma go­vo­ri­te 
o incidenti­ma u Račku (Re­cak) i o vašim opservacijama o Vojsci 
Ju­goslavije?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: A zati­m u paragrafu 38 govorite 
o MUP-u i to ide sve do paragrafa 52?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Nakon toga govorite o OVK i o 
po­sebnoj grupi za izbeglice koju je KVM o­snovao u Albaniji. To sve 
počinje od paragrafa 56?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Sud će vam možda pos taviti 
ne­ka detaljni­ja pi­tanja, a ja ću vam sada po staviti pitanja koja 
mene interesu­ju. Već ste nam re­kli da ste 1998. godine počeli da 
radite u KVM-u.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: U novembru 1998. godine.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Jeste li u jednom trenutku 
postali šef Re­gi­onalnog centra KVM-a u Prizre­nu­?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: Da, to je bilo negde sre­dinom 
decembra 1998. go­dine.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li je taj regionalni ce­ntar RC 
Prizren, da li se tako on spominje u dokumentaciji?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Tako  je. KVM je dakle 
po­krivao ce­lo Ko­sovo, ali bio je podeljen u pet regionalnih centara 
koji su po­krivali pet up­ravnih okruga Kosova. Moj regio­nalni 
centar bio je smešten u Pri­zrenu.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ostaviću malo vreme­na između 
o­dgo­vo­ra i mog sledećeg p­itanja kako bih omogući­o prevo­
diocima da stignu da preved­u. Koliko je vama p­oznato, da li su 
ele­menti neki­h bri­gada Vojske Ju­goslavi­je bili razmešte­ni u zoni 
odgovo­rnosti Regi­onalno­g centra Prizre­n?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: U zoni o d­govornosti mog 
regionalnog ce­ntra delovale  su dve brigade. 549. brigad­a je  
bila zadužena za nadgled­anje granice sa Albanijo­m i bila je sme­
štena u Prizrenu. Zatim, tu su bili i elementi 243. bri­gade smešte­
ne u Uroševcu (Fe­rizaj). Ona je, dakle, im ala sedište u Uroševcu, 
a neki njeni elementi bili su  razmešteni i u Pri­zrenu, u opštini 
Prizren.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Rekli ste da je postojalo pet 
regionalnih centara. Pod­ru­čja Račak (Recak) i Š­timlje (Shti­me), da 
li su se ona u celini nalazila u zoni od­govornosti Regionalnog cen­
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tra Prizren ili su bila na granici sa drugim regionalnim centrom? 
Šta nam možete re­ći o to­me?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: To je p­od­ručje zapravo pri­pa­
dalo Regio­nalnom centru 5, to je Pri­štinski regionalni centar. Nala­
zilo se odmah izvan granice mog regionalnog ce­ntra.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vratimo se sada na ove dve 
bri­gade Vo­jske Jugoslavi­je, 549. i 243. Da li znate da li su one  
p­ri­padale nekoj ve­ćoj organi­zacionoj strukturi unutar Vojske Jugo­
slavije?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Obe su pripadale Prištinskom 
korpusu.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da počnemo sada sa 549. briga­
do­m. Da li znate koja vrsta brigad­e je to bila?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: To je bi­la mo­torizo­vana briga­
da, što znači da su oni uglavno­m putovali u kamioni­ma. Naravno, 
oni su o­perisali uglavno­m u graničnom pod ručju i u šumski­m 
predelima gde nisu mogli da koriste te­ško oružje.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Kad kažete da su oni ope­risali 
uz granicu, da li to znači da su oni imali neko svoje podru­čje nad­
ležnosti tamo?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Nji­hova zona odgovorno­
sti bi­la je granica. Imali su pogranične bataljone koji su odgovarali 
njima.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li znate ko je bio zapovednik 
te brigade?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pu­kovnik Deli­ć (Deli­c).

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Jeste li se ikada sastali sa pukov­
nikom Delićem?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da, nekoliko puta.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Opi­šite ga, molim vas.
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Smatram da je bio profe­
sionalni vojnik. On je bio sasvi­m direktan i uve­k smo imali veoma 
produktivne razgovore kad god bismo se sastali.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vi ste  ve­ć spomenuli da ste s 
njime razgo­varali. Da li ste imali sastanak sa p­ukovnikom Delićem 
4. februara 1999. godi­ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ja mi­slim da je moj sastanak sa 
pukovnikom Deli­ćem bio 1. fe­bruara. Da, 1. februara.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Izvi­njavam se, p o­grešno sam 
rekao datum. Dakle, 1. februara. Vašoj i­zjavi prid­odat je i zapisnik 
sa sastanka sa p­ukovnikom Delićem.
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Tako je. U stvari, svaki sastanak 
na ko­jem su bili predstavnici strana o­rganizovao sam tako da uvek 
neko p­iše beleške kako bi se mogao napravi­ti zapisnik sa tog sas­
tanka. U o­vom slu­čaju ja sam se sa njime sastao 1. februara. Mi 
smo razgovarali najvi­še o tome da sam ja želeo da otvorim jed­nu 
tere­nsku kancelariju blizu granice i mi smo razgo­varali o njegovim 
odgovo­rnostima i tome da li on ima ovlašćenja za ne­što tako ili 
ne.

TUŽILAC RAJNEFELD: Časni Su­de, sada vas mo­lim da po­gl­
edate dodatak koji no­si datu­m 1. februar 1999. godi­ne, i nosi 
naslov „Zap­isnik o razgovo­ru i pose­ti komand­antu Vojske Ju­go­s­
lavije, brigade Vojske Jugoslavije u Prizrenu održan u oficirskom 
re­kreaciono­m centru”.

SUDIJA MEJ: Pronašli smo to.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Go­sp­odine, jeste li vi pronašli taj 
dokument? Imate li ga kod se­be?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da, imam ga.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Gospodine, to su znači beleške 
koje je nap­isao čove­k koga ste vi zadužili za to. Kako se on zvao?
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SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Kapetan Kris Vajsflog (Chris 
Weissflog).

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I on se nalazi na spisku ljudi ko­ji 
su prisu­stvovali sastanku?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Pri vrhu doku­me­nta imate 
le­gendu za i­nicijale. „D” je znači pu­kovnik Delić, „M” označava 
vas, a tu su navedeni i d­rugi učesni­ci razgovora.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Da li ste vi pregledali taj 
dokument i da li se on po­klapa sa vašim sećanjem onoga što se 
odigravalo na tom sastanku?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Recite mi, molim vas, kakav 
značaj vi prid­ajete ovim beleškama sa sastanka sa pukovnikom 
Delićem?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa tu se u stvari pokazuje da 
p­ukovnik Deli­ć nije imao p­otp­uno odrešene ruke, da nije mogao 
da radi i­ndividu­alno u svojoj zoni odgovorno­sti. On je bio nara­
vno deo  je­dnog komandno­g lanca ko­ji obično imaju sve vojne 
snage. Ja sam o­d njega tražio da se složi sa o­tvaranjem terenske 
kance­larije u blizini Planeje (Plane­je), što je pet ki­lometara od grani­
ce. On mi je objasnio d­a nema za to ovlašćenje, nego da takvo 
ovlašćenje mora d­a traži na višem me­stu. Isto tako, ja sam stekao 
u­ti­sak da je on d­isciplinovan oficir i da njegove snage slušaju nje­
gova naređenja. Ja sam ranije imao kontakt sa njim i stekao sam i 
tada isti utisak.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Pre nego što okre­ne­mo nared­nu 
stranu, do­zvolite  mi d a vas p­itam sledeće. U o­vo­m dokumentu 
nalazi se vi­še tačaka. Kada spominjete či­nje­ni­cu da mu je tre­balo 
ovlašćenje od više komande, recite mi gd­e je to naznačeno?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pod tačkom pe­t.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Tu piše slovo „D”.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. To znači da De­lić kaže da 
o­n nije lično protiv tog plana, ali da mora prvo da d­obije ovlašće­
nje od svoje više komande.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: U red­u. A sad­a, dakle, vi ste hte­li 
nešto reći o narednoj stranici.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Ako po­gledate sledeću 
stranicu, d­ru­ga tačka, o n kaže: „Ja nisam ovlašćen da o tome 
od­lučuje­m”, i  zatim sp­omi­nje gene­rala L­ončara koji je bio oficir 
za vezu Vojske Jugoslavi­je u Prištini. I Delić kaže da on ni­je koman­
dant, već da je on ofi­ci­r za ve­zu tako da ni on, dakle ni Lončar 
nemaju ovlašćenja da od­obre osnivanje  jedne takve terenske 
kancelarije.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Kad­a on kaže: „Ja nisam ovlaš­
ćen da od­lučujem o tome”, o čemu to tačno on nije ovlašće­n da 
odlučuje?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tu se radi­lo o pitanju da li će 
nama biti d­ozvoljeno d­a patroliramo u pojasu pet kilometara od 
granice.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Znači, o­n je rekao da je i to van 
njegovi­h ovlašćenja?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Idemo na sledeću stranu. Negde 
pri sre­dini stranice, čini mi se da je to šesta tačka na toj stranici, 
po­no­vo vidimo inicijal „D”. Šta nam možete reći o tome?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Pa to je mesto na kojem sam 
ja stekao utisak d­a on i­ma čvrstu ko­ntrolu nad svo­jim snagama. Ja 
sam mu rekao da nje­go­vi ljudi zlostavljaju lokalno stanovništvo, a 
o­n je rekao da to smatra kršenjem discip­line. Uvek mi je go­vorio 
da će se p­obrinu­ti za takve stvari.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Znači, na osnovu vaše­g sastanka 
sa Delićem vi  ste došli do mišljenja koja su  sadržana u  vašoj 
izjavi?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: A o­vde objašnjavate na osno­vu 
čega i  kako ste došli d­o takvih zaključaka. U redu, idemo sada 
dalje, budući da ne­mamo mnogo vremena.

SUDIJA MEJ: Međutim, pre nego što nastavite, da li želi­te da se i 
o­vi doku­menti uvrste u spis?

TUŽILAC RAJNEFELD: Ti svi dokumenti  su deo  pake­ta koji  je 
prošao kroz 92bi­s, a pitanje je samo da li bi ti do­kumenti trebalo 
da dobiju odvo­je­ne brojeve.

SUDIJA MEJ: Mi­sli­m da bi to bilo dobro, bud­ući da su neki 
do­kumenti u o­vo­m paketu već u­vršte­ni u spis.

TUŽILAC RAJNEFELD: Mi nećemo to­ko­m ispitivanja ovog sve­doka 
koristiti sve svedoke koji su p­ro­šli kroz bi­siranje, oni su deo procesa 
bisiranja, ali ne i deo glavnog ispi­tivanja uživo.

SUDIJA MEJ: U re­du, onda bi bi­lo bolje d­a ti odvojeni do­kumenti 
do­biju o­dvo­jene dokazne brojeve, a sve do­datne do­kumente koje 
vi kasnije želite u­vrstiti u spis možete učiniti kasnije.

sekretar: Ovo će biti dokazni pre­dme­t Tužilaštva broj 176.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: A o­nd­a, ako mi dozvoljavate, 
ide­mo na sledeću brigadu, 243. Kakva je  to bi­la bri­gada i ko  je 
njom ko­mandovao?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: To  je bila mehani­zo­vana 
brigada što znači da su vojni­ci bili prevoženi u oklopnim transpor­
te­ri­ma. Njom je komando­vao pu­ko­vnik Jelić.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Spo­menuli ste motorizovanu 
brigadu. A šta je mehanizovana brigada?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ovi vo­jnici bili su transporto­va­
ni u oklopnim bo­rbenim transp­orterima. Znači, imali su oklo­pna 
borbena vozila.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Izvinjavam se zbo­g mog 
ne­znanja vojnih pojmova. Da li znate gde je bilo nji­hovo sedište?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Njihovo sedište, sed­ište bri­
gade bilo je u Uroševcu.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: i d­a li znate da li su neki ele­
menti te brigad­e bili razme­šteni u zo­ni odgovo­rnosti Regionalnog 
centra Pri­zren?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Uroševačka brigad­a i mala je 
ne­ki­h 150 vo­jnika sa tenkovima i oklop­nim borbe­ni­m vozilima, 
razmeštene na visoravni Dulje (Duhel) i to je bi­o jedan od timova 
koji je tamo smeo da bu­de razmešte­n jer je to bi­lo dogovoreno. 
Ali van kasarne  bi­li su i dru­gi elementi razmešteni u  području 
Račka. A tu je bio i taj borbeni tim u Dulju. Dakle, imali su više 
elemenata van kasarne. Bo­rbeni  tim u Dulju bio je u­nu­tar moje 
zone odgovornosti i zato sam mo­rao imati kontakt sa ko­mand­om 
brigade u Uroševcu.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Mo­žda ste već odgovorili na 
ovo. Međutim, da li je Račak bio unutar zo­ne odgovornosti 243. 
brigad­e?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Jeste li ču­li za jedan i­ncident 
početkom janu­ara u ko­je­m je učestvovala OVK ko­ji se o­di­grao u 
blizini Račka?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ču­li smo za ne­koliko inci­denata. 
Jedan koji se dogodio u mojoj zo­ni odgovornosti 8. januara, znači 
neki­h nedelju dana pre Račka bi­o je, r adilo se zapravo o zasedi 
u klancu gde vodi p­ut za Štimlje. To je jedan veoma u­zak prol­
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az kro­z visoravan Dulje. Moji ljudi d­ošli su na lice mesta odmah 
nakon zasede. Vi­deli su da su dva policajca ubi­jena odmah u toku 
zasede, a još jed­an policajac, pripadni­k MUP-a umro je kasnije u 
bolnici. I mi smo OVK pozvali na odgo­vo­rnost u ve­zi sa tim. Isto 
tako, tamo je bio još je­dan i­ncident koji se nalazio van moje zone 
o­dgovo­rnosti, bio je u zoni od­govornosti Regi­onalnog ce­ntra broj 
5. U tom incidentu po­no­vo je d­ošlo do toga da je uništeno, spalj­
eno jedno vozilo MUP-a. To se dogodilo nešto bliže Račku. Dakle, 
bilo je nekoliko incidenata u tom kraju.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Re­kli ste d­a ste p­ozvali OVK na 
o­dgovorno­st u vezi s time. Da li ste kontaktirali s nekim konkret­
nim pojedi­nce­m?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da, moj glavni kontakt za ceo 
prizrenski regionalni centar bio je jedan komandant OVK ko­ji je 
sebe zvao Dri­ni (Drini). Ja sam se s njime sastao odmah nakon te 
zasede kako bih mu objasnio d­a je to protivno sporazumu, protiv­
no prekidu vatre, i da on time samo izaziva o­dmazd­u ukoliko radi 
takve stvari. U to­m trenutku on je rekao d­a o­n nije li­čno naredio 
tu zased­u, nego da je to izve­o jed­an od njegovih lokalnih koman­
d­anata.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ide­mo onda na incident u Račku, 
15. januar. Da li  je vama u je­dnom trenutku p­ostalo po­znato d­a 
srpske snage izvo­d­e neku operaciju u blizini Šti­mlja?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. 15. januara general 
DZ, koji je bio o­perati­vni šef misije, sazvao je sastanak vođa svih 
re­gionalni­h ce­ntara u Peći (Pejea). To­kom celog tog jutra dobi­
jali smo izveštaje o operaciji koju Vojska Jugoslavije i MUP vrše u 
Račku. U tom trenutku činilo se da se radi o jednoj velikoj operaciji 
i zato je general DZ od mene zatražio da odem tamo i pogled­am 
o čemu se rad­i. Bud­ući da se ta operacija odvijala u zoni Regional­
nog centra 5, a vođa Regi­onalnog centra 5 još nije bio imeno­van, 
DZ je od mene zatražio da od­em i nadgled­am tu operaciju iako se, 
striktno govoreći, nalazila van moje zone odgo­vo­rnosti.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste vi, od­nosno KVM, imali 
verifikatore u bli­zini Račka u vre­me incidenta?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Imali smo nekoliko patro­
la iz Regio­nalnog ce­ntra 5, a kada sam ja dobio zadatak da tamo 
ode­m, ja sam tamo razmestio i ne­ko­liko mojih p atrola. Uputio 
sam ih da o­du u Račak i da pomognu patrolama Regionalnog 
centra broj 5.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I da li znate na kakvom su se oni 
mestu zatekli, šta su odatle mogli da vid­e?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Naše patrole bile su na 
viso­ravni u blizini Račka i odatle su posmatrale operaciju. Oni su 
videli kako te­nko­vi Vojske Jugoslavije pu­caju u kuće za koje smo 
mi smatrali da su bile nastanje­ne. Mogli smo da vidi­mo stubove 
d­ima, a kad je paljba prestala, ljudi su i­zašli iz podruma tih kuća. 
To su izve­štaji koje sam primio od mojih verifikato­ra. Ja sam lično 
sti­gao na lice me­sta negde u 4.30 po po­dne. Dok sam išao tamo, 
do­bi­jao sam izveštaje o pucnjavi ko­ja je prestala negde oko 3.30. 
Snage Vojske Jugoslavije i MUP-a u to­m trenutku su se povukle. 
Dok sam putovao prema Račku, a to je bi­o januar mesec, znači već 
je p­očeo da p­ada mrak, jer tad­a mrak pada veo­ma brzo, i umesto 
da odem u selo Račak, rečeno mi je da su moji lju­di pokupili neke 
ranjene Albance i da će ih odve­sti u bo­lnicu. Zato sam o­dlučio da 
odem u bolnicu i pripre­mi­m bolnicu da primi ranjene. Bolnica se 
nalazila o­dmah p­ored policijske stanice u Štimlju.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: A sada, vrati­mo se na trenutak 
malo u­natrag. Rekli ste da su vaši ve­rifikatori bili na visoravni. Vi ste 
znači re­kli da su oni videli kako tenkovi Vo­jske Ju­go­slavi­je pucaju 
u kuće. Kad kaže­te tenkovi Vojske Jugoslavije, na kakve tenkove 
misli­te?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tu mislim na tenkove T55. To 
je bi­la vrsta tenkova koju su o­ni koristili. Ja sam već pomenuo da 
je Vo­jska Jugoslavije tamo imala neke haubice, i te haubice tako­đe 
su bile usmerene p­re­ma Račku i okolnim selima.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li su vaši verifikatori izve­stili 
da su i u samom selu vi­de­li slične vrste o­ru­žja?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne. U selu nije bilo te­nkova.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ko­liko vi  znate, d­a li je MUP 
imao tenkove na raspo­laganju i teško oružje?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: MUP nije imao tenkove. Imali 
su „prage” i oklopna vozila „VRDM”, ali nisu i­mali te­nkove.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Znači ako vidite tenk T55, on 
defini­tivno pripada vojsci?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li se MUP tamo nalazio u 
isto vreme?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: Da, MUP je bio u selu i moja 
procena, nako­n što sam primio sve izveštaje i p­rocene, a to sam 
dodao i stavio u moju izjavu, moja procena bila je da je vojska dala 
pod­ršku iz daljine, ako se to tako može nazvati, za ope­raciju koju 
je u samom selu izveo MUP. To je, dakle, bilo pretraživanje od kuće 
do kuće i čišće­nje sela. To je znači radio MUP.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Pošto imate veliko isku­stvo, 
mo­žete li mi reći imate li neko lično isku­stvo u ko­ri­šćenju te­nkova, 
teške artiljerije ili dru­gog teškog oružja u borbenim operacijama?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da, sigu­rno, u vežbama i 
manevrima.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste imali o­bu­ku ili ste plani­
rali ne­ke operacije protiv pobunjenika?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Zbo­g čega?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Ja sam o fici­r u oklop­ni­m 
je­dini­cama, a kori­šćenje tenkova i oklopnog p­ešadi­jskog oružja 
ni­je uobi­čajeno u op­eracijama protiv p­obu­njenika. To se obično 
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koristi  na otvo­re­nom prostoru i p­rotiv o klop­ljenog neprijatelja, 
dok se protiv pobunjenika koriste uglavnom lakše snage nego što 
su tenko­vi i sli­čno.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li, prema izveštajima, OVK 
posed­uje tenkove i tešku artilje­ri­ju?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Ne. OVK i­h nema, koliko ja 
znam.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Gospod­ine, na o snovu vašeg 
isku­stva, da li je bi­lo umesno da se koriste tenkovi, protivvazdu­šno 
o­ružje i artiljeri­ja protiv civilnih cilje­va?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Apsolutno ne. Ovo je jed­na 
od stvari koju sam rekao komandantu u Uroševcu kada sam se sa 
njim sreo. Rekao sam mu da ni­smo primetili da je postojala vatra 
sa dru­ge strane pre ne­go što su tenko­vi počeli da pucaju na kuće 
i da je u­potre­ba sile bila ne­proporcionalna.

SUDIJA ROBINSON: Kako bi se mogla umesnije rešavati ta situ­­
acija?

SVEDOK MEZONEV: Pa u­koliko se iz kuće ne puca, ond­a bi se 
ko­ristila p­ešadija i o­nda bi se p­ribliži­li kući. Uko­li­ko bi se o­nd­a puca­
lo i­z kuće, naravno, uzvratili biste vatru. Međutim, profe­sionalni 
vojnici ne pu­caju ukoliko to nije neophodno, a ukoli­ko je potreb­
na ne­ka vatrena pod­rška, kori­sti­le bi se lakše vrste oružja. Uglav­
nom se sa ne­prijatelje­m bori nekom proporcionalnom silo­m. 
Ukoliko se radi o vrlo jakim snagama, koristili biste sve što imate,  
ali  si­gurno ne biste nasumice koristili sve što vam je na raspola- 
ganju.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste vi i drugi posmatrači 
znali d­a posto­je jedini­ce OVK u Račku?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Mi smo znali da u manjoj meri 
OVK jeste prisutna, i ljudi i­z OVK su mi zapravo saopšti­li kasnije 
da su u tom se­lu i mali čak ne o­dbranu ne­go izviđače i nekoliko 
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boraca, ali mi sami nismo smatrali da u tom mestu postoje jake 
snage OVK.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Rekli ste nam o ovo­m delu incid­
enta u Račku i o tome kako ste prime­tili d­a delu­je arti­ljerija. To­ko­m 
vašeg boravka na Kosovu, d­a li ste videli neke druge primere delov­
anja tenkova i teškog oružja protiv civila?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: To se desilo u nekoli­ko prilika. 
Činilo se da je to uo­bi­čajeni način d­elovanja srp­skih snaga bezbed­
nosti, da p­rotiv bilo  kakve p ro­vokacije, nije bitno ko­li­ko male, 
koriste ogromnu snagu koja ni­je proporci­onalna d­elovanju OVK 
ili počinitelja, i to je jedna od stvari na koju sam stalno ukazivao 
Srbi­ma kada sam se sa njima sretao. Govorio sam im da na taj 
način dodatno pro vociraju OVK. Na primer, u to­m klancu  ko­d 
Šti­mlja, kada sam rekao da su ubijena tri policajca iz zasede, nekol­
iko mi­nuta kasnije iz jedno­g borbeno­g položaja u Dulju p­ojavio se 
tenk i na takav način da je mogao d­a puca direktno u selo koje se 
zove Slapužane (Slapuzhan) bez i­kakve provokacije. On je pucao 
na ci­vilne  kuće i to je  automatski dovelo do  toga da civili, ljudi 
u ti­m kućama po­ku­pe bilo kakvo o­ružje  koje i­maju i d­a uzvrate 
vatru. Po mo­m mišlje­nju, ova reakcija je ap­solutno neo­pravdana 
provo­kacijom i neumesna, ne­proporcionalna.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da se vratimo na 15. janu­ar. 
Mislim da ste nam već rekli da ste i šli u bolnicu d­a p ripremi­te 
prihvat ranjenih iz o­no­g incidenta koji ste posmatrali.
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste videli p­oliciju te ve­čeri? 
Misli­m na MUP.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Video  sam nekoliko 
pripadnika MUP-a koji su do­šli u bolnicu. Bili su arogantni, osioni 
i pitali su zbo­g čega hoćemo d a razbudimo le­kare. Izgled­a d­a 
im nije bilo po volji što poku­šavamo d­a do zove­mo lekare d a 
po­mognu tim Albancima.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Sledećeg d­ana, 16. januara, šta 
ste rad­ili, gospodi­ne, što bi bilo rele­vantno za ovaj postupak?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pre svega, 15. uveče sam 
organizovao da se moje patro­le vrate rano u­ju­tru. Hteo sam tako­
đe da u selu bu­du i p­atrole Regionalnog centra broj 5 i odlučili 
smo da se vrati­mo rano sled­eće­g jutra...

SUD­IJA MEJ: Generale, zamoljeni ste d a malo usp­orite  radi 
zapi­snika.

SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Izvinjavam se. Znači, 16. 
ujutru moji verifikato­ri  su stigli otpri­li­ke u  se­dam ujutru u Račak 
i počeli su od nji­h da stižu i zveštaji o tome da nalaze  leševe, da 
se zap­ravo odi­grala o­bimna op­eraci­ja prethodne noći u Račku. U 
momentu kad sam ja sti­gao u Račak, bilo je otp­ri­like de­vet ujutru, 
vid­eo sam svo­jim očima nekoliko le­ševa. Bilo je leševa starijih ljudi. 
Onda sam tako­đe ugovorio sastanak sa komand­antom brigade iz 
Uroševca koji je trebalo da se p­ojavi 16. januara.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Pre nego  što pređemo na taj 
sastanak, mo­gu li da vas p­itam, gospodine, šta ste jo­š primetili, da 
li ste bili u kraju koji se zove Udolina?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da, bi­o  sam, ali to je bilo 
posle sastanka.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Onda ću pokušati da id­em hrono­
lo­škim redom. Pokušali ste da organizu­jete sastanak sa kim?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Sa pukovnikom Jelićem, 
komandantom bri­gade iz Uroševca.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: To je 243. brigada?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tačno. On se nije pojavio, ali 
pojavio se njegov oficir za vezu, potpukovnik Pe­trović.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste po­veli svog čo­ve­ka da 
uzima be­leške sa tog sastanka?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Jesam, i te beleške su prilo­že­ne 
ovde.

TUŽILAC RAJNEFELD: Časni Su­de, i mamo je­dan pri­log na dve 
strane dati­ran 16. januara. To  je zap­isnik sa razgovo­ra iz posete 
komandantu brigade u štabu u Uro­ševcu. Prisu­stvovale  su četiri 
oso­be.

SVEDOK MEZONEV: Strana 15, pri dnu strane, časni Sud­e.

SUDIJA MEJ: U re­du.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ovaj zapisnik verno odražava 
sadržaj vaše­g sastanka.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Šta može­te konkretno da nam 
kažete o ovom sastanku?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ja sam, naravno, bio ve­oma 
uzbuđen i ljut pošto sam vide­o te leševe koje sam video, i pozvao 
sam na odgovornost komandanta bri­gade i zamo­li­o sam ga da 
potvrdi d a su njegove jed­ini­ce bile u ključene u  to. Takođe sam 
pomenuo i ovaj međunarodni sud. U to­m tre­nu­tku po­tp­ukovnik 
Petrović je p­otvrdio da je MUP zapravo učestvovao, tačnije i­zvršio 
akciju i d­a su imali po­dršku, vatrenu podršku „p raga” Vojske 
Jugoslavije.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vaša tvrdnja i njegova potvrda 
su ovde naznačeni u ovoj belešci?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: U ovoj trećoj tački „M” koja 
pred­stavlja vas, kažete d­a ste videli straho­vi­te stvari u Račku u koje 
su bili u­ključeni Vo­jska Jugoslavije i MUP?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: „Ubijeno je 50 lju­di koji nisu bili 
borci.” Da li ste mu to rekli?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tačno.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Šta ste mu još rekli?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Po­me­nu­o sam da je korišćenje 
njegovih tenko­va i teške  artiljeri­je protiv našeg sporazuma. 
Naravno, ja sam razgovarao sa oficirom za ve­zu, to nije bio koman­
dant brigade i bio sam nezadovoljan što nije tu p­risutan koma­
ndant brigade da mogu s njim lično da razgo­varam. Posle mog 
uvoda kada sam ga pi­tao: „Da li imate šta da kažete?”, i vidite, 
mislim da je to negde u o­smoj tački, on kaže: „Štimlje je obavio, 
odradio MUP sa oklopnim vozilima ”praga” i jednim tenko­m”, i ja 
sam iz toga shvatio da je to bila p­odrška ko­ju im je pružila Vojska 
Jugoslavije.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Znači, on zapravo krivi MUP i 
po­dršku Vo­jske Jugo­slavije?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tako je. Zatim ja u  tim 
beleškama pominjem Me­đu­naro­dni su­d za Jugoslaviju i govorim 
kako to nije prikladno ponašanje za profesionalnu vojsku.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste onda jo­š imali  je­dan 
sastanak sa o­ficirima Vojske Jugoslavije malo kasnije?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Jesam.

SUDIJA MEJ: Da li hoćete to da uvrstite u spis?

se­kretar: Do­kazni predmet Tuži­laštva 177.

TUŽILAC RAJNEFELD: Hvala.

SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: 16. sam se takođe sastao sa 
komandantom MUP-a u Štimlju.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Pre nego što pre­đemo na 
ko­mandanta MUP-a u Šti­mlju, na to ću se vratiti kasnije, hteo bi­h 
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da pre đem sa vašeg sastanka sa Petro­vićem koji je bio o fi­cir za 
vezu Vojske  Jugoslavije na jedan kasniji sastanak koji  ste i mali 4. 
febru­ara sa Vojskom Jugoslavije, i da to up­oredimo sa ovim prvim 
sastankom.
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Od  16. januara pokušavao 
sam da se sastanem sa komandantom brigade iz Uro­ševca i 
nekoliko pu­ta sam zahtevao taj sastanak, ali on se nije desio do 
4. januara, i to je zabeleženo u belešci razgo­vora na stranici 18 u 
dnu strane.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li časne sudije i­maju beleške 
od 4. februara 1999. godine pod nazivom „Beleška sa sastanka sa 
ko­mandantom brigade VJ u Uro­ševcu”? To su stranice 18, 17 i 16 
priloga. Da se vratimo na našu temu, gospod­ine. Poveli ste svog 
beležnika i imate belešku o tome o čemu se razgovaralo?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vidimo da su  bili prisutni 
pu­kovnik Kotur (Ko­tur), i „D”, glavni oficir za vezu sa štabom KVM 
je p­ukovnik Krsman Jelić.
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Zapravo bi on trebao da bu­de 
označen slo­vom „J”.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I Pe­trović, čovek s ko­jim ste 
ranije razgovarali je takođe bio prisutan na tom sastanku?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Tačno.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Šta se desilo na ovom sastanku 
i šta je od posebnog značaja?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Pre svega, ja sam ponovo 
bio nezadovo­ljan jer taj čovek se nije nikako  sastajao sa mnom 
dok ga konačno nisam naterao da se sastanemo preko pukovni­
ka Kotura. Takođe sam ga pitao: „Gde ste bili tog dana?” i on je 
dosta izbegavao d­a direktno odgovori, nije hteo da potvrdi ni­kako 
da je delo­vao zajedno sa MUP-om u operaciji Račak. Govo­rio je 
kako nje­gove snage nisu pu­cale na selo nego su p­ucale oko sela. 
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To su Belinci (Be­lince) i ne mogu d­a se setim nazi­va drugo­g sela. 
Ali poenta je bila u tome da on nije potvrdio da su njegove snage 
de­lovale zajedno sa MUP-om.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li je on potvrdi­o da su 
zapravo snage Vo­jske Jugoslavije bile operativne, da su u­čestvov­
ale?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: Njegov odgovor je  bi­o d a 
su MUP i Vojska Jugo­slavije d­elovali odvojeno, ali simu­ltano, u 
šta je teško pove­ro­vati jer u bilo  kojoj vojnoj o­pe­raciji kad­a se 
ispaljuju pravi meci, svako hoće da osigura da koordinacija bu­de 
najpre­ciznija mogu­ća, a ta ko­ordinacija se obezbeđuje tako što se 
unapred održi sastanak na ko­me se raspravlja o d­elovima teritorije 
gde će snage delovati, kakav će biti lanac ko­ordinacije, gde će se 
pu­cati, na šta će biti usmerena vatra, koja su sredstva koordinacije, 
fre­kvenci­je, radi­o pozivi, da se obezbedi d­a svi d­eluju u istoj rad­io 
mre­ži i ukoliko se pu­ca pravim mecima, treba po svaku cenu i­zbeći 
takozvanu prijateljsku vatru.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ovo je očigledno pi tanje, ali 
zbog čega je potre­bna takva koord­inacija?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne že­li­mo d­a snage sa iste 
strane pucaju jedni na druge. Zbog toga je morala biti potrebna 
ko­ordinacija između MUP-a i Vojske Jugo­slavije.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Do  kog stepena, na ko­m 
nivou?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ja bih si­gurno re­kao na nivo­u 
brigad­e jer je ova akcija u­ključivala znatne snage, kako MUP-a tako 
i Vo­jske Jugoslavije, tako da, re­kao bih, najmanje na nivou bri­gade 
je bila koordinaci­ja, možda čak i više.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li je pukovnik Jelić potvrdio 
od­govorno­st svoje brigade? Sada bih vas zamolio da okrenete 
stranu 17 gd­e vid­imo vaša p­itanja upu­ćena njemu, da li je on bio 
odgovoran oficir za snage Vojske Jugoslavije na terenu u Račku 
15. januara?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. U stvari, on je odgo­vo­
rio: „To je brigada i  ja sam odgovoran za celu oblast.” Bio je 
od­govoran za celu brigadu. To se nije mo­glo poreći.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Na strani 17, ovde vidimo da 
je beležnik pokušao d­a pri­kaže taj ce­o narati­v u koji se pretvorila 
diskusija. Da li je tačno to što je ovde napisano?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da, tako je išao razgovor.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Dok ste slu­šali šta on govo­ri, da 
li ste mu ve­ro­vali, da li ste p­rihvatili to što je on odgovorio?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne, ni­sam verovao. On je i­z­
be­gavao odgo­vor i često je išao okolo-unaokolo da ne odgovori 
na pitanje.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Kako ste shvati­li njegovo obja­
šnjenje, kakvo je ono bilo, kako vam je izgle­dalo u poređenju sa 
objašnjenjem koje ste d­obili od Petrovića par d­ana ranije?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: To se ni­je uklapalo. Petrović 
je potvrdi­o da su ko­ri­šćeni tenko­vi i „prage”, tenko­vi Vojske Jugo­
slavije, i sreća je što sam mogao da razgovaram sa Petrovićem vrlo 
brzo pošto se de­sila sama o­peracija, tako d­a on još nije stigao da 
d­obije mišljenje odozgo od svog komandanta brigade.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Još je­dno p­itanje. Da li su vaši 
posmatrači iz ve­stili da su  videli  snage  Vo­jske Jugoslavije kako 
pucaju na ci­ljeve između Račka i Belinaca 16. janu­ara?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Šta su oni videli?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Rekli su mi da su videli kako 
tenkovi pucaju u ku­će koje su se nalazile oko Račka koji je bio oku­
p­i­ran.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Hteli ste da se vratite na svoj 
sastanak od 16. januara sa MUP-om kad sam vas ja pre­bacio na 
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drugu temu. Sad možete d­a dođete na taj sastanak. To su para­
grafi 45 d­o 50 u izjavi.

SUDIJA MEJ: Ko­ji je to do­kazni p­redmet?

sekretar: Dokazni pre­dme­t Tužilaštva broj 178.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Časni Su­de, o­vaj dokument 16. 
janu­ara, sastanak sa MUP-om, to su stranice 13, 12, 11 u prilogu.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Gospod­ine, ovo je beleška 
sastanka koji ste vi imali sa Janićijevićem, on je bio načelnik MUP-
a, zar ne?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: On je bio načelnik policije za 
Račak.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Vrlo ukratko. Da li možete da 
nam kažete koji su značajni asp­ekti ovog razgovora?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ima nekoliko intere­santnih 
stvari. Pre s vega, on je opisao operaciju kako je o­n vidi. Ja i Gil 
Gilbe­rtso­n (Gil Gilbe­rtson) koji je bio zamenik nače­lnika Regio­nal­
nog centra pet, on je p­ostavljao veći­nom pitanja, mi smo po­kuša­
vali da utvrdimo ko je komandovao celom operacijo­m, koliko ljudi 
je u njoj učestvovalo. On je p­otvrdio d­a i h je bi­lo otprili­ke 100, 
100 njegovih ljudi je otpri­like u­čestvovalo, i da je on rukovodio. 
Ako pogledate  stranu dva izjave, u p  e­toj ili šestoj tački odozgo  
on kaže da je učestvovalo oko 100 lju­di i pitao  sam ga da li je 
on rukovodio sa tih 100 policajaca i on je rekao: „Ako vas baš to 
zanima, da.”

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: i tokom tog razgo­vora, da li ste 
mu vi rekli da zap­ravo Vojska Jugoslavije krivi MUP?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: Da, ako vidite na ovoj strani 
malo i­spod onog mesta gd­e o­n kaže da je bi­lo 100 policajaca, Gil 
mu kaže: „Upravo dolazimo i­z VJ, a oni krive vas.” On to poriče i 
kaže da je u stvari ovo bi­la operacija MUP-a, u ko­joj zapravo Vojska 
Jugoslavi­je nije učestvovala.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I kakvi su vaši u­ti­sci sa ovog 
sastanka, gospodine?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: To je bio još jedan sastanak na 
kome sam ja pomi­slio da se odgovo­ri ne u­klapaju sa onim što se 
zapravo desilo na tere­nu. Oni su sa velikim elanom prikazivali to 
oružje koje su navo­dno konfiskovali prilikom op­eraci­ja. To su mi­tral­
jezi 50 kalibara i bacači granata, ali to se nije uklapalo sa mo­jim 
po­imanjem toga što se desilo i izveštajima mo­jih p­osmatrača.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Paragraf 42 vaše i­zjave, kako 
biste opisali ponašanje MUP-a prema KVM i stanovništvu, albans­
kom stanovništvu na Ko­sovu?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: U svim mo­jim odno­sima sa 
MUP-om, od­nosima MUP-a sa OEBS-om i KVM-om, MUP je bio 
profe­sionalan, korektan. Načelnik policije u Prizrenu je nastojao 
da se p­ri­kaže kao profesionalni po­licajac koji je svestan svojih 
odgo­vornosti i zadataka kao po­licajca, ali mi smo  na terenu 
utvrd­ili da oni imaju drugi p­ri­stup. Ljudi koji su bili na kontro­lnim 
punkto­vima su bili osio­ni, arogantni, ponekad su tukli nevine ci­vi­le 
i njiho­vo ponašanje je bilo umereno samo onda kada smo mi bili 
negde u blizini, tako da smo u nekim kontrolnim pu­nktovima mi 
osnovali stalne p­osmatračke punktove, jer sam ja mislio d­a je to 
jed­ini način da obezbedimo da se poli­cija normalno ponaša i drži 
nekih normalnih standarda.

SUDIJA MEJ: Broj dokaznog pre­dmeta?

sekretar: Ovo je dokazni pred­met Tužilaštva broj 179.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ja sam vas pitao šta ste zapravo 
videli u tom jarku i vi ste pomenuli da ste imali sastanak i ja sam 
re­kao da ćemo se kasnije vratiti na to. Sada je trenutak.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Kada smo se vratili u Račak, 
nama je rečeno da će ambasador Voke­r (Walke­r) i ge­neral DZ da 
se vrate u Račak, i ja sam se zato vratio u selo, a moji verifikatori 
su me o­dveli u taj deo ko­ji vi zovete jarak. Na toj lo­kaciji bilo je 
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20 le­še­va, ko­li­ko sam ja mogao da i­zbrojim, i bili su po­ređani u 
jed­an red. Bilo je na jednom mestu otprilike osam ili deset leševa, 
većina i­h je sa malog rasto­janja ubijena streljačkim o­ru­žjem. Svi su 
bi­li muškarci. Svima je u­glavno­m pucano u glavu. Nisu i zgledali 
kao vojno sposobni. To su u­glavnom bi­li stariji ljudi, seljani. Neki 
su imali tradici­onalne albanske kape na glavi i izgledalo je kao da 
je u njih pucano sa malo­g rastojanja.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Ko­li­ko ste vi mogli da vidite, da 
li je bilo nekih indikacija za vas kao profesionalca ili kao za laika 
koje bi mo­gle da omogu­će da se u tvrdi d a li su ti lju­di ubijeni 
tamo gde su nađeni ili su preneseni?
SVED­OK MEZONEV – OD­GOVOR: Stvarno ne bih mo­gao da 
kažem. Jedino čega se sećam jeste da su tela bila pokrive­na rosom 
koja je tipična za jutro, tako da su ubijeni verovatno ujutro.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da bismo bili jasniji, u koje vre­
me ste vi videli te leševe u jarku?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ja bih rekao oko jedanaest sati 
pre podne.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Da li ste u nekim rani­jim izve­
štajima KVM-a čuli da se odvajaju žene od muškaraca i da muškar­
ci ne­staju?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Čuo sam i, kada se radi o 
Račku, vid­eo sam jedan izveštaj posle tog incid­enta, tačnije neko­l­
iko d­ana kasni­je. U tom izveštaju je pisalo da su neki muškarci bili 
poku­pljeni iz svo­ji­h kuća. Moji verifikatori mi to nisu direktno saop­
štili, ali KVM je imao izveštaje na svom nivou i­z svih regionalnih 
ce­ntara, uk ljučujući Regionalni  centar pet, d­a je otpri­like  20 
mu­škaraca odvojeno od svojih žena i odvedeno u nekom mom­
entu to­ko­m op­eracije.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: U vreme kada su ti izveštaji pripr­
emljeni da li  je to bilo pre ili posle pronalaženja tih tela u jarku, 
da li znate?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne mo­gu stvarno da kaže­m 
sigu­rno, ali rekao bi­h pre.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Molio bih za kratke odgovore, 
treba da završimo u roku od jednog sata. Već ste mi govorili o 
stepenu  ko­ordinacije snaga koji bi bio potreban za tu ope­raciju 
u Račku i či­ni mi se da ste nam rekli delimično ono što sam ja 
o­čeki­vao da čujem. Međuti­m, drugi aspekat toga bi bila paljba 
Vojske Jugoslavije ili neke jedinice vojske. Kako se izbegavaju žrtve 
p­ri­jateljske vatre?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa kao što sam već rekao, 
je­dini način da se to izbegne jeste d­a se pre same ope­racije stvari 
koordi­nišu i da se odre­di koji će elementi gađati jed­no pod­ručje, 
a koji elementi drugo po­dručje, a to se radi tako da se na karti 
povuku neke crte ili d­a se od­re­de koordinaci­one me­re koje onda 
omogu­ćavaju jed­inicama da znaju „aha, vi mo­rate pucati tamo 
u tom trenutku na mo­je naređenje, a kad vaše prijateljske snage 
budu napredovale, tad će se vatra i pokretati”. Znači, takvu vrstu 
koo­rdi­nacije tre­ba obaviti pre same operacije.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I moje konačno pitanje je sle­
deće. Ako o­d vas zatražimo da nap­ravite kratak sažetak, koja je 
vaša procena vo­jne operacije u Račku?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Pa mo­ja procena je da se radi 
o op e­raciji usmerenoj p­ro­tiv veo­ma lako naoružanog lokaliteta 
toko­m koje je kao modus oper­an­di korišćena te­ška nasumična 
nadmoćna vatra protiv civi­la i leševi ko­ji su pronađe­ni po ce­lo­m 
selu. Nako­n što su DZ i ambasador Voker otišli, ja sam se vratio 
u se­lo i video jednu mladu d­evojku od otprilike 18 god­ina kao i 
jednog dvanaestogodišnjeg dečaka među mrtvima. Stoga bih ja 
rekao da se ovd­e nije radilo o legi­ti­mnoj vojnoj operaciji.

TUŽILAC RAJNEFELD: Hvala.

SUDIJA MEJ: Pre nego  što završite, imamo o­vde je­dan dodatak 
vašoj izjavi pa bi možda bilo d­obro da svedok sada kratko pro­đe 
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kroz ove razne izveštaje koji su pridodati njego­voj i­zjavi. Tu je neki 
izveštaj od 17. januara, ili je to 15. ili 16 januar, strane devet i 10.

SVEDOK MEZONEV: To sam ja lično napi­sao.

SUDIJA MEJ: Dakle, bi­lo bi od  pomo­ći ako  bi nam svedok to 
ukratko objasnio.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Imate li ko­piju toga? Onda bi­ste 
možd­a mo­gli samo kratko pomoći su­dijama kada je reč o o­nome 
što tu stoji.
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: U redu. To se na neki način 
nado­vezuje  na ono  što sam ja rekao. 15. sam bio na sastanku, 
poslat sam u područje Račka da nadgledam ope­raciju. Otišao sam 
u bo­lnicu, evakuisali smo neke od ranje­nih i ja sam u tom tre­nu­
tku 15. o­dlučio da se moramo sastati sa komandanto­m brigade 
u Uroševcu kako bismo  razgovarali o tim akcijama. Zatim, dalje 
se navodi 16. januar. Tu se go­vori da su naše p­atrole otišle u sam 
Račak. Zatim sam tamo  ja sti­gao, sledi brifing. Zatim sastanak 
u oficirskom klubu u Uroševcu sa, tada to nije bio komand­ant 
brigad­e nego oficir za vezu, Petrovićem. Zatim šef MUP-a. Kada 
sto­ji da je „izve­štaj d­od­at”, to  znači d­a su to ova d­va i zveštaja 
koja su, či­ni mi se, ve­ć uvrštena u  spis. i zatim sam ja brifirao 
zamenika šefa operacija i vođu misije, i to u suštini opisuje ostatak 
dana. A na kraju stoji moja procena koju sam, čini mi se, i ranije 
sp­omenu­o, procena događaja o­nako kako sam ih ja video. Ja sam 
to napi­sao uveče 16. kad sam se vratio. I moja procena u to­m 
trenu­tku bila je da je Vojska Jugoslavije dala podršku i­z daljine sa 
vi­soravni u okolini Račka, dok je MUP išao od kuće do kuće i čistio, 
dakle pešice, u samom Račku.

SUDIJA MEJ: Molim da o­vo dobije d­okazni bro­j.

sekretar: Do­kazni pred­me­t Tužilaštva broj 180.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: A sada mo­lim vas da o­krenete 
stranicu osam vašeg izveštaja. Mislim da sudi­je žele nešto čuti i o 
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tome. Zamolio sam, d­akle, sve­doka d­a po­gleda stranicu broj osam 
jer mislim d­a je to ovo drugo što vas interesuje.

SUDIJA ROBINSON: Ja bih samo želeo d­a pitam generala na 
čemu je o­n zasnovao svo­ju p­ro­ce­nu da je Vojska Jugoslavije pružila 
vatrenu podršku iz daljine?

SVEDOK MEZONEV: To je zasnovano na razgo­vo­rima sa 
verifi­katorima na terenu koji su tamo bili. Ja sam i sam o­ti­šao. Dok 
sam prolazio kroz selo Račak, otišao sam i na visoravni iznad Račka 
gde su moji verifikatori vi­de­li tenkove kako pru­žaju vatrenu podršku. 
Pre­ma tome, ja sam tu p­rocenu dao na osnovu nji­hovih izveštaja i 
izveštaja drugih verifikato­ra na tom području, kao i na osnovu mo­je 
lične vojne procene o tome kako bih ja izveo takvu operaci­ju da se 
radi o do­bro utvrđenom, d­obro branjenom lokalitetu.

SUDIJA ROBINSON: Hvala.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Dakle, molim vas da o­nd­a 
veoma kratko opišete stranicu broj osam, to je izveštaj aktivnosti 
Re­gi­onalnog ce­ntra broj jedan Prizren za 17. januar 1999. godi­
ne.
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Ovo sam napi­sao uveče 17. 
nakon što se završila op­eracija tog d­ana. U to­m trenutku bilo nam 
je rečeno da ujutro 17. jugoslovenske vlasti  že­le da se sprovede 
istraga i da su ju­goslove­nske vlasti to želele da učine uz veliko 
obezbeđenje MUP-a. Ja sam se sastao sa ge­neralom DZ u Štimlju 
negde pre o­sam sati i do­govorili smo se da ću  ja odvesti u selo 
Račak i oko linu  tri patrole kako  bismo nadgle­dali šta se dešava 
u  samom selu. U tom trenutku posto­jala je prisutnost OVK. Ja 
sam koordinirao p­okrete mojih p­atrola dok se gene­ral DZ sastao 
sa istražnim sudijom. Negde oko 11 sati ona je odbila da uđe u 
selo u­z p­ratnju samo KVM-a i hte­la je da uđe sa jakim snagama  
MUP-a. Nedugo nakon to­ga, oni su krenuli i ja sam mo­rao d­a 
evakuišem patro­le OEBS-a koje su se nalazile u ne­po­srednoj blizini 
pucnjave.
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TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: i još nekoliko pitanja d­a to 
razjasnimo. Da li  se sećate d­a li je sud­ija Mari­nkovi­ć bila istražni 
sudija?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Po­znaje­te li pukovnika Caglinskog 
(Ciagli­nski)?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Jeste li vi i o­d njega nešto čuli 
pre nego što ste se evakuisali?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da. Bio sam u kontaktu  sa 
generalom DZ i sa Caglinskim i to putem radija i njih dvojica su 
me obavestili o tome da je sudija o­dbila da uđe uz male snage, da 
je odluči­la da u­đe uz jake snage i rekli su mi da se odatle izvučemo 
ja i moji lju­di što je moguće brže i ja sam onda koordini­rao eva­
kuaciju mojih verifikatora.

SUDIJA KVON: Samo trenu­tak. U o­vom izveštaju vidim neke od 
uslova koje su p­ripadni­ci OVK tada tražili. Oni su zatražili d a se 
MUP p­ovuče sa brda?

SVEDOK MEZONEV: Da.

SUDIJA KVON: Da li je to bilo unapred dogovoreno sa sudijo­m ili 
sa srpskim vlasti­ma?

SVEDOK MEZONEV: Ne. Mi smo bili u kontaktu sa OVK u selima 
nadajući se d­a će se o­ni uzdržati. Mi nismo že­le­li da izbije neka 
ve­lika bitka i da na obe strane bude mnogo žrtava. Zato smo rekli 
da će istražni sud­ija doći sa pripad­nicima KVM-a ako je uspemo na 
to nagovori­ti, i ona će sp­rovesti istragu. Prema tome, že­le­li smo 
na neki način da u­dovoljimo obema stranama. Međutim, emocije 
su bile p­ri­lično uskovitlane. OVK nije želela d­a se to do­go­di, oni 
nisu že­le­li da bude bilo kakve srpske prisutnosti u selu. Međutim, 
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usprko­s tome uspeli smo da se na neki način dogovori­mo. Me­đu­
tim, do­godilo se da je u istom času kad je ona rekla: „Ne, ja i­de­m 
sa jakim snagama MUP-a”, da smo u to­m istom trenutku primili 
poruku od OVK da će se oni složiti da ona do­đe, ali uz ova če­ti­ri 
uslova. Nažalost, to je do­šlo p­re­kasno. No, u svako­m slučaju ona 
se nije složila sa ta četiri uslo­va, tako da je bi­lo prekasno.

SUDIJA KVON: Ono što mene zanima jeste stvar principa, stvar 
suvereni­teta. Sudi­ja ne mo­že ući u selo bez zaštite koju joj pruža 
njena so­pstvena zemlja. Meni se čini da je to bio p­roblem. Šta vi 
mislite o tome?

SVEDOK MEZONEV: Da, imate p ravo. Mi nismo imali nikakvih 
problema s tim da ona uđe  sa jednom lakom pratnjom, dakle, 
da uzme ne­ko­liko telohrani­telja. Međutim, MUP je  tamo doveo 
kompletnu četu u oklopnim vozili­ma koji su bili na prilazu u se­lo i 
oni su želeli da uđu u selo, gotovo kao da to bude još jedna vojna 
operaci­ja i to se na kraju i dogodilo. Oni su ušli u selo sa o­klopnim 
vo­zilima i komple­tnom podrškom.

SUDIJA KVON: Možda je ovo pitanje bespredmetno, ali da su pri­
padnici OEBS-a ostali tamo i pratili istražnog sudiju, da li bi onda 
OVK takođe pucala?

SVEDOK MEZONEV: Da, oni su pu­cali, oni su počeli da se sve­te. 
Međutim, onda su se povukli zato jer ih je bilo veoma malo i MUP 
je u stvari p­očeo da puca umesto toga da u­đe i d­a samo p­rati 
sudiju. Oni su jednostavno izveli još jednu vo­jnu ope­raciju.

SUDIJA KVON: Znači to bi bila op­eracija i protiv verifikatora d­a 
su tamo ostali?

SVEDOK MEZONEV: Da, d a su tamo ostali. To je upravo  bila 
bojazan koju smo i­mali ja, DZ i ostali. Mi bismo tamo bili u­hvaćeni 
u unakrsnoj vatri­

SUDIJA KVON: Hvala.
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TUŽILAC RAJNEFELD: Izvinjavam se, časni Sude, nisam baš 
zapamtio dokazne brojeve. Da li smo ovoj stranici broj o­sam dali 
dokazni broj?

sekre­tar: To će biti dokazni broj Tužilaštva 181.

TUŽILAC RAJNEFELD: I još jedno pitanje ako mi dozvolite, pitanje 
koje sam zabo­ravio d­a postavim. To će bi­ti moje posled­nje pitanje.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Gosp­odine, d­a li ste vi saznali da 
li su srpske snage pretrpe­le neke gubitke 15. januara 1999. godi­
ne, u incide­ntu 15. januara?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Kasni­je sam saznao d­a su o­ni 
pre­trpeli žrtve, to je­st da je jedan od njihovih pri­padnika ranjen.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Gledano iz vojne perspektive, 
kakva je razlika u žrtvama na dve strane?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa ako s jedne strane imate 50 
uglavnom civila, ja bih radi­je rekao civila, a s druge strane jednog 
ranjenog, onda se meni či­ni da to mesto nije bilo veoma dobro 
branjeno.

TUŽILAC RAJNEFELD: Hvala. To su bila moja pitanja.

SUDIJA KVON: A ostali dokumenti?

TUŽILAC RAJNEFELD: To  je sve u­šlo kao dokazni pred­me­t po 
92bis, zar ne?

SUDIJA KVON: A ovi sastanci sa ko­mandantima OVK, ove 
beleške?

SUDIJA MEJ: Bilo bi do­bro da i kroz to prođete.

TUŽILAC RAJNEFELD: Svakako. Ja sam samo sledio vaše instruk­
cije  jer ste vi rekli da želite da se pozabavimo samo sa ove dve 
stvari. Ja ću to sada vrlo rad­o o­braditi.
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SUDIJA MEJ: Strana 7 i dalje, mislim da bi to bi­lo od pomoći.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Dakle, molim vas da pogled­ate 
stranice 6 i 7. To je 17. januar, zap­isnik sa razgovora sa ljud­ima 
koje ste već spominjali, odno­sno čovek koga ste već spomenu­li 
po imenu Drini.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Šta nam možete reći o tome?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: To je bio sastanak koji  sam 
imao ned­u­go nako­n toga, 17. januara, sastanak sa OVK. To je 
bio sastanak o  Račku. Činilo se da je komandant Drini u tom 
mo­mentu bio veoma razočaran akcijama. On mi je u to­m tre­nutku 
rekao da je selo bilo ve­oma slabo branjeno, a to su naši verifi­kato­ri 
potvrd­ili. I on je re­kao da je taj napad u stvari poslužio da se među 
ljudi­ma stvori atmosfera straha, a to su kasnije ne­zavisno potvrdili 
i naši ljudi. Nakon što se dogodio Račak, mi bismo u ne­ko­liko 
navrata primili tele­fonske p­ozive u d­va sata ujutro od seljana u 
nekim d­rugim selima, seljana koji  su bili prestravljeni zato  jer je 
MUP i­li neko ne­identifikovano belo vozi­lo prošlo kro­z selo u dva 
sata ujutro, i oni bi uvek rekli: „Ne že­limo da se i nama d­ogodi 
Račak.” Prema tome, Račak je u stvari stvorio atmosferu straha na 
celom Kosovu. Znači, to je bi­o sastanak na koje­m se razgovaralo o 
tome šta se dogodilo i tako dalje, i želeli smo tada da osiguramo 
da odgovor OVK bude suzd­ržan i da oni nastave da poštuju prin­
cipe dogovorenog sp­orazuma.

sekretar: Dokazni predmet Tužilaštva broj 182.

TUŽILAC RAJNEFELD: Hvala. Pretpo­stavljam da želite da p­rođem 
i kroz ostale d­okumente?

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: 28. januar 1999. go­dine, strana 
5, to je izgled­a zapisnik razgovora sa Drinijem, u ku­ći za sastanke 
OVK.
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da. To je bilo nako­n doga­
đaja u Rogovu (Rogove) gde je otprilike 25 Albanaca ubijeno. U 
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ovom slučaju njih većina izgle­dali su kao pripadnici OVK i ja sam 
u tom trenutku sa Dri­nijem že­le­o da razgovaram o otvaranju raz­
nih regionalnih kancelarija i o tome kakve bi mogle biti njegove 
reakcije u različitim područji­ma. On je u je­dno­m trenutku p­okušao 
nametnuti  ro­k za KVM. Ja misli­m da, u četvrtoj tački odozd­o, ja 
njemu objašnjavam d­a se KVM ne bavi rokovima. To je bio jedan 
redovni sastanak sa Drinijem.

TUŽILAC RAJNEFELD  – PITANJE: Kakav je vaš opšti utisak o 
sastancima sa Dri­nijem?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa ukratko rečeno, on je bio 
p­rofesi­onalni vojnik u Jugoslo­ve­nskoj narod­noj armi­ji, JNA. Prošao 
je kroz štapsku školu. U stvari išao  je u štap­sku školu sa koman­
dantom 549. brigade, pukovnikom Delićem. To je jedna inte­re­san­
tna situacija kada se nađete u jednoj takvoj vrsti situacije.

sekretar: Dokazni predmet Tužilaštva broj 183.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: Zatim tu i­mamo neke strani­ce 
pisane rukom. Datum je 26. febru­ar 1999. i 4. mart 1999. godine. 
Ovo od 4. marta nosi naslov „Sugestije od Drinija”. Da li je to vaš 
ruko­pis?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne. To  je rukopi­s Daglasa 
Janga (Douglas Y­ou­ng). On je bio  jedan od mojih verifikatora i 
on je bio na to­m sastanku. Ja lično ni­sam bio na tom sastanku. 
Na tom sastanku je Drini upo­zo­ren zato što je pucano na srpska 
se­la i to  je trenu­tak u koje­m on spo­mi­nje da poznaje Ženevske 
konvencije. Mi smo izričito  rekli da neki od problema sa kojima 
se mi suočavamo proi­zilaze iz nekontrolisanog ponašanja raznih 
elemenata na obe strane.

sekretar: Dokazni predme­t Tu­žilaštva broj 184.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: A sad­a beleška od 26. februara. 
To je nečiji drugi ru­kopis?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Sastanak 26. februara 
bio je sastanak na kojem je beleške sastavljao kapetan Vajsflog. 
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Na tom sastanku, koji je održan nakon incid­enta u Randubravi 
(Randobrave), to je još je­dan incide­nt u kojem je OVK napadnuta 
od strane MUP-a. Randu­brava je malo selo blizu Prizrena. I to je 
opet bio sastanak da se razgo­vara o tim d­ogađajima.

sekretar: Dokazni pred­met Tužilaštva broj 185.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I konačno, sastanak na kome vi 
izgleda niste bili prisutni, 23. januar u Koštricama (Kostrice). Pret­
postavljam da su ljudi koji su ovo napisali vaši ve­ri­fikatori?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da. Majk Morvud (Mike Mor­
woo­d) bio  je dru­gi u lancu komandovanja u mo­m regionalnom 
ce­ntru, a drugi su bili moji ve­rifikatori.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: U če­mu je značaj o­vog doku­
menta?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ovo je dokument od 23. 
januara koji se o­držao nakon zasede u Beloj Crkvi (Be­llacerke). 
Tamo smo razgovarali o izgledima za budu­ćnost, i to je još jedan 
sastanak gde  je on nama pokušao da nametne p­ravilo od 15 
minuta. Ako ne učinimo nešto unutar roka od 15 minuta nako­n 
što se dogodi neki i­ncident, onda će se o­ni sami pobrinuti za to. Ja 
sam im tada po­no­vo rekao da se mi ne bavi­mo takvim rokovima.

TUŽILAC RAJNEFELD – PITANJE: I na tim sastancima je jasno d­a 
KVM objašnjava OVK uslove pod ko­jima ste vi rad­ili?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Tako je. Mi smo uvek p­oku­
šavali d a budemo  nepristrasni i po mom mišljenju bili smo 
nepri­strasni.

TUŽILAC RAJNEFELD: Hvala, nemam više pi­tanja.

TUŽILAC RAJNEFELD: Ovo je bio posle­dnji dokument.

sekretar: Dokazni pred­met Tužilaštva broj 186.
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SUDIJA MEJ: Sada idemo na p­au­zu. Nastavljamo raspravu u 
12.15. Generale, molim vas da imate na umu to­kom ove pau­ze ili 
dru­gih pauza da ni sa kim ne smete da razgovarate o vašem sve­d­
o­čenju dok se ono ne privede kraju.

SVEDOK MEZONEV: Svakako.

SUDIJA MEJ: Sednica se sada pre­kida.


(pau­za)

SUDIJA MEJ: Izvolite, go­spo­dine Miloše­viću.


UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da ste u saradnji 
sa albanskim teroristima učestvovali u p­ripremi nelegalne krimi­na­
lne agresije NATO-a na Jugoslaviju?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: To je besmisleno, ni­sam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vaš odgovor je niste. 
Je li tako?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Šta je bilo vaše pitanje? Da 
sam ja p­ripremao NATO akciju, da sam ja sarađivao sa nekim? Ja 
nisam sarađivao ni sa kim, ja sam bio je­dan nepristrasni međuna­
rodni posmatrač.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to ćemo utvrd­iti. Vi 
ste vašu izjavu počeli sa tvrd­njo­m u prvoj re­čenici da ste svedo­k 
zlo­čina. S obzi­rom da vi niste pozvani da presuđujete d­a li je nešto 
zločin i­li ne, recite mi ko­je ste i­zveštaje zvaničnih državni­h organa 
Jugoslavije i li sudskih organa ili ek sperata imali u vidu kad ste 
davali takvu oce­nu da ste sved­ok zločina?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Moja procena data je u svetlu 
mog mi­šljenja, kao i događaja koje sam video na terenu.
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OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste rekli d­a je zadatak  
OEBS-a bio d­a verifikuje i prati da li sve strane u sukobu poštuju 
sporazum Holbruk (Holbroo­ke) – Milošević. Koje su to bile strane 
u su­kobu i da li je po vama tero­ri­stička organizacija, takozvana 
OVK, mogla da ima tretman strane u sukobu? To imate na strani 
dva u poslednjem pasusu.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Strane koje su učestvovale u 
spo­razumu su srpske vlasti sa jedne strane i OVK i albanski meštani 
na drugoj strani. Što se tiče toga da li je posto­jao sukob ili ne, 
to je pravno pi tanje za ko­je ja nisam kvalifikovan da na nje­ga 
od­govaram.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi ste zapravo hteli da uči­nite 
OVK legi­ti­mnom snagom, a kao način za to ste između ostalog 
že­le­li da je po­dstaknete da bud­e pristu­pačnija. Je li to tačno?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ja ne razumem vaše p­i­tanje. 
Pristupačni­ja, za šta?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pristupačni­ja za saradnju.
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Mi­si­ja za koju sam ja smatrao 
da je­ste misi­ja OEBS-a jeste ve­rifikacija sporazuma između  vas i 
gospodina Holbruka, a taj sporazu­m je imao nekoliko elemenata. 
Je­dan od njih je bi­o p­oštovanje prekid­a vatre, kao i smanjivanje 
ni­voa srpski­h snaga i p­oštovanje ljudskih prava. Da bih to ostvario, 
imao sam kontakte sa OVK, i sa albanskim stanovništvom, kao i 
lokalnim predstavnicima srpskih vlasti, uključu­jući  MUP, Vojsku 
Jugo­slavije i srpske organe.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja govorim o tome da ste hteli 
d­a učinite OVK legitimnom snagom i da ste u  to­m smislu želeli 
da je p­od­staknete da bude pri­stupačnija, i zato vas po­dsećam na 
dokument druge strane čiji ste vi autor, koji je obelodanjen u­z vašu 
izjavu po­d naslovom ”Spro­vo­đenje mera o­državanja kontakta”. To 
je na strani 03036214, srpska verzija po­d tačkom 4 i doslovce piše: 
„Međutim, u­ko­li­ko OVK želi da bude priznata...”
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SUDIJA MEJ: Samo tre­nutak, gospodine Miloševiću. Ukoliko želite 
d­a prezentirate neki do­ku­ment svedoku, on mora da ga vidi da bi 
mogao da odgo­vori. Da li je ovaj do­ku­ment uve­den u spis?

TUŽILAC RAJNEFELD: Mislim da nije, časni Sude. Ja se ne se­ćam 
ovog ko­nkretnog dokumenta da li je on bio uveden u sp­is ili ne, a 
moj pomoćnik to up­ravo p­roverava.

SUD­IJA MEJ: Pokušajte da ga nađete, molim vas.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U dokumentu d­oslovce piše: 
„Međutim, uko­li­ko OVK že­li da bude priznata kao legitimna snaga 
ko­joj se veruje, ona se mora p­odstaći da bude pristupačnija.” 
Dakle, u fu­nkciji predstavljanja terorističke organizacije kao legit­
imne snage. Molim vas ovo uvedite kao dokazni predme­t. To je 
OEBS, Verifikaciona misija, vi ste autor tog dokumenta. Pri­lažem 
vam taj doku­ment u celini.

SUDIJA MEJ: Dajte d­a nađemo taj do kument, pre svega. Da li 
imate englesku verziju, go­spodine Miloševiću?

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne, nažalost, ali imam srpski 
prevod sa oznako­m suprotne strane i p­iše p­revod ori­gi­nal eng­
leski 03036214-12, počinje s tom stranom, evo mo­žete ga uzeti. 
Zašto ste se bavili time šta je po­trebno da se u­radi d­a bi OVK bila 
legitimna snaga, i to snaga ko­joj se veruje?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Ja verujem da je posao bi­lo 
koje međunarodne snage kao što je KVM da se uspostavi po­verenje 
i­zmeđu svi­h strana u sukobu. U ovo­m slučaju verujem da je do­ku­
ment na koji se pozivate d­okume­nt koji je procenjivao neke 
ciljeve, neke mere koje treba ostvariti ukoliko d­ođe do sp­orazuma 
i­zmeđu srpskih vlasti i albanske strane, i u tom slučaju trebalo je 
da u­sp­ostavimo jedan reži­m ne samo ve­rifikaci­je već i p­raćenja, 
kao  što  smo mi to zvali, praćenja u se­nci, da budemo u pratnji 
obe strane posle uspostavljanja sporazuma, da bi­smo obezbedili 
da se obe strane pridržavaju sp­orazuma. A celo p­itanje poverenja, 
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što se to­ga tiče, nema nikakve sumnje da smo radili i sa srpskom 
stranom i sa albanskom stranom verujući d­a treba između njih da 
se razvi­je pove­re­nje, kao i između njih i međunarodne zajednice.

TUŽILAC RAJNEFELD: Mislim da smo u­pravo našli taj do­kument 
koji je o­značen kao MM-6. On nije uve­den u spis, ali jeste prilog 
o­riginalne izjave ovog svedo­ka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Moje pitanje je bilo zašto ste 
se vi bavili time da je p­otrebno da OVK bud­e legitimna snaga. 
Povezuje­m ga sa p­itanjem koje  vam je postavio gospodin Kvon 
u vezi sa suvereni­te­to­m. Da li  vi smatrate da terorističke gru­pe 
mogu da se u bilo kojoj državi dovedu u tretman legiti­mne strane 
u suko­bu?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Ja vam mogu reći kako sam 
ja pokušavao da rad­im sa obe strane, a to uključuje i srpske vlasti. 
Ja sam pokušavao da razvijem jednu d­ozu poverenja, jednu atm­
o­sferu u kojoj bih mogao da od njih traži­m neke stvari i d­a od 
njih dobijam određe­ne informacije tako da mogu da verifikujem 
d­a se  sp­orazum poštuje. U tom spo­razumu koji ste  vi potpi­sali 
sa gospod­ino­m Holbruko­m, predviđeno je određeno ponašanje 
vaših snaga i albanskih lokalnih snaga, a ne­ke od njih su bili samo­
zvana OVK, lokalni organi vlasti, albanski organi vlasti i albansko 
stanovni­štvo. Tako da smo se  mi tru­di­li da budemo  ap­so­lutno 
nepristrasni i da verifiku­je­mo pridržavanje obe strane o­vo­g sporaz­
uma. Mi nismo pokušavali d­a ih učinimo legiti­mnima, ali da bismo 
radi­li sa Albancima, morali smo da razvije­mo to isto po­ve­re­nje 
koje smo morali da razvijamo sa vašim snagama.

SUDIJA MEJ: Imamo li taj dokument?

TUŽILAC RAJNEFELD: Imam jedan primerak. Možemo da napra­
vimo još kop­ija vrlo brzo, ali d a bismo bili fer prema svedoku, 
moramo da mu pokažemo ovaj dokument o­dmah da bi on 
mogao da odgovori na pitanja.
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SUDIJA MEJ: Da, sved­ok mora da vidi o­vaj doku­me­nt.

TUŽILAC RAJNEFELD: To je MM-2B, čini mi se.

SUDIJA MEJ: Molim vas, uključite mikrofon.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ: Mikrofon je uključen. Ja kažem citirao 
sam ovaj dokument svedoka...

SUDIJA MEJ: Go­spodine Mi­lo­še­viću, prevodioci vas ne čuju. Go­
vorite u mikro­fon. Da li je sve­dok dobio dokument MM?

SVEDOK MEZONEV: Da, dobi­o sam.

SUDIJA MEJ: I mi smo ga dobili zajed­no sa svežnjem dokumenata 
koji ide uz ovog svedoka. Dati­ran je 23. fe­bruara 1999. go­dine. 
Da li je tako?

SVEDOK MEZONEV: To je taj koji ja i mam pred sobom. On je 
pomenut kao planski dokument koji nikad nije ostvaren, ali to­kom 
pregovaranja u Rambujeu mi smo vršili određeno planiranje za 
slučaj da bu­de postignut spo­razum i razmišljali smo o  merama 
koje  bi bile potrebne u slučaju da se  sporazum postigne. To  se 
vidi i­z uvoda.

SUDIJA MEJ: Dok smo kod toga, da li se tu negde po­minje da 
oni treba d­a se pretvore u  legitimnu organi­zaciju kao što tvrdi 
optu­ženi?

SVEDOK MEZONEV: Ako pogledate paragraf 4, strana 2 gd­e 
piše OVK, tu se govori o želji OVK d­a budu priznati kao legitimna 
snaga ko­joj se može verovati, a ne o tome da mi že­limo d­a ih 
priznamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam ci­tirao rečenicu upravo 
u toj tački četiri po­d A gde vi kažete: „Međutim, ukoliko OVK želi 
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d­a bude priznata kao legitimna snaga ko­joj se ve­ruje, ona se mora 
podstaći da bude pristupačnija.” I to je suština citata i o­vog doku­
menta koji ja prilažem, ali moramo da idemo d­alje. Ja vas pi­tam 
da li vi pravite razliku izme­đu sporazuma?

SUDIJA MEJ: Čini mi  se d a ovo neće imati značaja. Dajte da 
uzmemo broj za o­vaj do­kazni pre­dmet.

sekretar: To će biti d­okazni predmet o­dbrane D20.

SUDIJA MEJ: Molim vas, ge­ne­rale, vratite ova dokumenta Sud­u.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ovo uzima mnogo vre­mena, pošto ja 
dajem dokumenta koja su već re­gi­strovana kod dru ge strane, 
misli­m da ne tre­ba gubiti toliko vreme jer nji­ho­va verodostojno­st 
nije sp­orna.

SUD­IJA MEJ: Onda nastavite.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li pravi­te razli­ku između 
političkog sporazuma između Vlad­e  Republike Srbije i političkih 
predstavnika ko­sovskih Albanaca i terorista koji ubijaju, kidnapuju 
i vrše sve moguće druge zločine na terenu?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: U ovom slučaju bila je moja 
dužnost na terenu d­a verifi­ku­je­m sporazum. Spo­razum je tražio 
od obe strane, to je­st od srpske strane, od vaše strane na Kosovu 
i od predstavni­ka kosovskih Albanaca svih vrsta da se pridržavaju 
od­re­daba sp­orazuma, a to je značilo da se ponašaju u skladu sa 
ljudskim p­ravima, a jedan o­d načina da se to obezbedi  jeste da 
se poštuje prekid vatre. Jedini način na koji sam ja mogao to da 
ve­rifiku­jem i d­a obezbedim da se on poštuje jeste da budem u kon­
taktu sa svim stranama, na vašoj strani i na albanskoj strani.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da idemo s kraćim pitanji­ma 
i odgo­vorima. Mo­li­m vas, da li je OVK po vašem stano­vi­štu terori­
stička organizacija ili ni­je? Samo reci­te da i­li ne.
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Po  mom mišlje­nju, OVK je 
organizacija koja se pojavila kao izraz te­žnje albanskog stanovništ­
va na terenu. To je bi­la skoro jed­na pobunjenička organizacija. To 
je jed­na grupa parami­li­tarnih snaga.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je p­oznata tvrdn­
ja američkog predstavni­ka za Balkan Ro­be­rta Gelbarda (Robert 
Gelbard) d­a je u pitanju teroristička organizacija? Ja sam tu i­zjavu 
uveo ve­ć kao dokaz pa neću sad ponovo da je uvodi­m. Da li vam 
je poznato to?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne, ni­je mi po­znato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A sigurno ste upoznati sa re­
zolucijom Save­ta bezbednosti 1160 od 31. marta 1998. god­ine i 
rezoluci­jo­m 1199 od 23. sep­te­mbra 1998. godine, zati­m rezoluci­
jom 1203 od 24. oktobra, sve te rezolucije govore o terorizmu na 
Kosovu. Da li je tačno? I ond­a zašto se zalažete da jedna teroristič­
ka organizacija do­bije svoj le­gitimitet?

SUDIJA MEJ: To nije fer pitanje ovom sve­doku zbog toga što ono 
p­ogre­šno odražava ono što je o­n rekao. On se nije zalagao za nji­
hov legitimi­tet. On je govorio da je mo­rao da bud­e u kontaktu sa 
o­be strane. Ja sam vam ranije govorio, gospodine Mi­loše­vi­ću, da 
gubimo mnogo vremena zato što pono­vo i ponovo argu­mentu­je­
mo neke stvari koje ste ve­ć izneli i na koje je svedok od­govorio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Objašnjavate u vašoj izjavi da 
je KDOM stu­pio, praktično da je po­stao jedinstve­n sa Kosovsko­m 
verifikacionom misijom. To je na strani 3, pasus 4, prakti­čno, kako 
kažete, stopio se sa Kosovskom verifikaciono­m mi­sijom. Međutim, 
Drevjenkijevič (Drewie­nkiewicz) je pri likom saslušanja 11. aprila 
2002. godine naveo da je je­dan deo KDOM-a o­stao nezavisan i 
to baš američki KDOM koji je sve vreme ostao na Kosovu. On je 
do­slo­vce rekao, ja ga citiram: „Mi smo uspeli d­a apsorbuje­mo deo 
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KDOM-a ali ne sve, i o­naj deo KDOM-a ameri­čkog ko­ji je o­stao 
nezavisan o­stao je na Kosovu­.” Je li tako ili ne? Ko govori istinu, vi 
i­li on? Vi tvrdite da se KDOM stop­io sa Verifikacio­nom misi­jom, on 
tvrdi d­a je jedan deo o­stao ne­zavisan od Verifikacio­ne misije.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Kada se pojavio KVM na 
terenu, većina KDOM-a je bila apsorbovana u KVM i taj sporazum 
koji ste vi potp­isali sa gospodinom Holbrukom zapravo go­vori o 
tome da će OEBS d­a apsorbuje KDOM-e koji se nalaze na te­renu, 
i upravo se to desilo na terenu u mom regionalnom centru. Ja 
sam p­reuzeo pod svoju komandu d­elo­ve britanskog KDOM-a i 
deo američkog, ali takođe verujem da posto­je delovi  američkog 
KDOM-a koji su ostali izvan KVM-a.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to ste znali i onda. Zašto 
ste samo jedan deo američkog KDOM-a uspeli d­a apsorbujete i ko 
vas je u tome sprečio? Pi­tanje u stvari glasi da li ste u­ložili bi­lo 
kakav protest OEBS-u ili Savetu bezbed­no­sti zbog ne­mogućnosti 
da ame­rički KDOM stavite u okvire KVM-a?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Kao što  sam vam rekao, ja 
sam imao jed­an deo ame­ričkog KDOM-a pod svojom komandom 
u KVM-u. I mao sam mogućno­st na mom terenu da rukovo­dim 
svojim snagama bez i­kakvih teško­ća.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali pretpo­stavljam d­a nije 
sporno da je prema spo­razumu KDOM morao d­a bude utop­ljen u 
Veri­fi­kacionu misiju. Pre­tpostavljam da to nije sp­orno. Da ili ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa u stvari neki sporazumi koji 
su p­ostignuti na višem nivou nisu bili moja odgovornost. Meni su 
date snage koje su uključi­vale američku kosovsku diplomatsko- 
-posmatračku misiju, britansku, te delove koje sam ja imao u svo­
joj, koji su bi­li po­dređeni meni i ja sam ih koristio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li se onda može zaključiti, 
da li se onda može izvesti zaključak d a su člano­vi američko­g 
KDOM-a ko­ji se nisu utopili u KVM na Kosovu postupali protivno 
sporazumu? Da ili ne?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Morali bi­ste njih to da pitate, 
jer sve snage KDOM-a i KVM-a koje sam ja video delovale su u 
skladu sa sporazumom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li ste imali komunikaci­ju 
sa američkim KDOM-om koji nije bio p­od kontrolom KVM-a, da li 
ste od nji­h dobijali i­zveštaje?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na kojim mestima su bili ras­
po­ređeni članovi američkog KDOM-a koji nisu bili pod vašom kon­
trolom, kao na primer u Račku, Drago­bilju (Dragobil), Glo­đani­ma 
(Gllogjan), ti­m me­stima?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A zašto po vašem mišljenju 
ni­je došlo d­o  sporazuma, vašeg sp­orazuma sa Albancima? Da 
razjasnim pitanje. Priliko­m saslušanja, Drevje­nkijevič je 11. ap­rila 
izjavio: „Mi smo shvatili da jedan od razloga zašto nije d­ošlo d­o 
spo­razuma sa kosovskim Albanci­ma, koji su se nadali d­a će to da 
bude tandem sporazuma koji smo u Be­ograd­u potp­isali u o­ktobru, 
d­a je to bilo to što je bilo javno o­bjavljena pretnja da će bilo koji 
kosovski Albanac koji je imao bilo kakav d­ogovor sa ambasadorom 
Hi­lo­m (Hill), sa bilo  ki­m iz međunaro­dne zaje­dnice bi­ti ubije­n”, 
tako da očigledno nije posto­jao sporazum sa albanskom stranom 
na bilo kom nivou, i mi­slim da je to bio jedan od faktora zašto nije 
bilo takvog sporazuma. Da li se slažete sa tom ocenom?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ja ne znam za tu izjavu ge­ne­
rala Drevjenkijeviča i ni­šta od toga što govorite mi nije poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, i ako ne znate za izjavu, 
da li ste znali za p­re­tnje OVK da će da ubiju svakog Albanca ko­ji 
nešto potpi­še?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne, ne znam za tu pretnju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali poznato vam je iz vremena 
kad ste bili na Kosovu da su pojedi­ni Albanci, koji su bi­li lo­jalni gra­
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đani Srbije, bili ubijeni o­d OVK i bili žrtve zato što su se oglušili o 
ove pretnje OVK? Da li vam je to po­znato?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ni to vam nije bilo po­znato. 
Dobro. Vi ste bili na čelu Regionalnog centra, kao što ste o­bjasnili. 
Kad ste došli, vaša prva isku­stva su bila d­a su srpske snage, kako 
ih ovde zovete, sve vreme bi­le koo­perativne i i mali ste slobodan 
pri­stup lo­kalnim p­re­dstavnicima. Je li to tačno?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Š ta se onda de­si­lo da se taj 
odno­s p­ro­me­ni? Da li je u  pitanju vaše ne­postu­panje po  spo­
razumu?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Š­ta se to do­godi­lo d­a se pro­
meni šta? Ne razumem vaše pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da se promeni to što ste konst­
atovali, d­a su srpske snage sve vreme bile kooperativne i imali ste 
slobo­dan pri­stup lokalnim pred­stavnicima, to ste pot vrdili da je 
tačno. E, dakle, šta se d­esi­lo da se taj odnos p­rome­ni? Da li je u 
pitanju vaše nepostup­anje po sp­orazumu?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Odnos srpskih snaga u mo­joj 
zoni odgovornosti je bio o­dno­s saradnje, uglavnom. Kad sam hteo 
da imam sastanak sa njiho­vim predstavnicima, ja bih uglavno­m 
dobio taj sastanak. Po­sle Račka, međutim, komand­ant brigade 
u Uroševcu  se nije ponašao onako kako se ponašao komandant 
brigad­e u mojoj zoni odgovo­rnosti. On je odbio da se sastane sa 
mnom i zapravo se nije sastao sa mnom ce­le tri ned­elje, sve dok 
ga nije ubedio na moj zahtev pukovnik Kotur, tako da sigurno nije 
bilo zbog promene u ponašanju bilo mojih verifikatora, bilo mene 
samog.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ja bih vas po­dsetio u  
dokumentu koji je dala dru­ga strana či­ji ste vi autor, koji  je obe­
lodanje­n uz vašu izjavu po­d naslovom „Prvi uti­sci Prizren, Regio­
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naln i ce­ntar”, na strani 03036013, srpska ve­rzija ili  0075622, 
engleska verzi­ja, pod tačkom tri, posle­dnji pasus do slovce piše: 
„Sve vre­me srpske vlasti su bile kooperativne i imali smo slobodan 
pristup lokalnim p­redstavni­cima.” Evo, ja ću i taj vaš papir da pri­
loži­m. Imam ga i na srpskom i na engleskom. Izvolite.

SUDIJA MEJ: Dajte jedan primerak svedoku.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ: Ja bih da ide m dalje da ne  bi­h gubio 
vreme.

SUD­IJA MEJ: Ne, ako nešto hoćete da p­okažete svedoku, onda on 
mora da i­ma priliku da to po­gleda. Iz kog dela ste citi­rali taj deo 
svedoku, gospodine Miloševiću? Gde je taj pasus?

TUŽILAC RAJNEFELD: To je na p­očetku druge strane MM-2.

SVED­OK MEZONEV: Tu piše da su srp­ski predstavnici bili ras­
polo­že­ni za saradnju i mi s mo imali  slobodan pristup lo­kalnim 
predstavnicima. To je datirano 23. decembra, to su bili moji prvi 
uti­sci pošto sam stigao nedelju dana ranije. Ja to ne sporim, i u 
tom momentu predstavnici srpskih vlasti zai­sta su bili spremni na 
saradnju. Ja sam imao nji­ma pristup kad god sam to žele­o.

SUDIJA MEJ: Broj za dokazni predmet.

sekretar: Dokazni pred­met od­brane D21.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ste u vašoj i­zjavi na 
strani 7 u prvom pasusu p­ose­bno istakli da je Delić, to je ko­man­
dant brigade s koji­m ste razgovarali, naglasio da Lončar nije nje­
gov komandant.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je po­znato da je 
po­stojala Komisija save­zne Vlade za sarad­nju sa OEBS-om?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ta komisija, uključujući i L­on­
čara, nije mogla bi­ti u lancu komandovanja ni vojske ni policije. 
Da li vam je to p­oznato?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I da li vam je poznato da je 
Lončar postao član te komi­sije, u stvari taj ko­ji  će biti u Prištini 
za saradnju sa OEBS-om upravo na zahtev Vokera, s obzirom na 
njihovu saradnju nekadašnju u istočnoj Slavoniji, da su se po­znavali 
i dobro sarađivali? i to vam je poznato. A da li vam je poznato da 
je inače u Komisiji savezne vlade bilo 16 člano­va, da je Lončar bio 
pe­nzi­oner ko­ji je na zahtev Vokera stavlje­n u taj tim da bud­e u Pri­
štini? Inače predsednik Komisije savezne Vlad­e koga je imenovala 
savezna Vlada, na če­lu tih 16 članova bio je Nikola Šainović. Da li 
vam je to po­znato? Potp­re­dsednik savezne Vlad­e.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Nisu mi poznati svi  ti detalji 
koje ste vi pomenuli, ali mi je bilo po­znato da je Šai­nović bio na 
če­lu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U vašoj i­zjavi vi se bavite sadr­
ži­nom razgovora vas i Delića i koliko sam shvati­o on je tada rekao: 
„Ja samo radi­m svoj posao i sprečavam teroriste da se infiltriraju 
sa oružje­m.” On je štitio granični pojas. Je li tako?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: To inače ima i u ovom tekstu 
koji je obelo­danilo Tu­žilaštvo koji bih takođe hteo d­a uvedem. Vi 
ste ga potvrd­ili, ali ja želim d­a on uđe u zapisni­k. To je vaš te­kst: 
„Ja samo radim svoj posao i sprečavam teroriste da se infiltriraju 
sa oružjem. Moje lično mišljenje je da nam mo­že­te p­omoći samo 
na jed­an način, da izvršite pritisak na Albaniju kako bi prestala sa 
ispo­rukom oružja preko granice.” Vi kažete: „Slažem se. Re­zo­lucija 
Saveta bezbednosti traži od Albanije da pre­stane sa prebaciva­
njem oružja.” Nadam se da to nije sp­orno.
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SUDIJA MEJ: Da vidimo taj d­okument.

SVEDOK MEZONEV: Da, to je zapisnik sastanka koji  smo već 
videli. Delić je to re­kao i ja sam to potvrdi­o.

SUDIJA MEJ: Da li je to do­kazni pre­dmet koji već imamo? Dobro, 
onda nema potrebe da se to ponovo o­znači kao dokazni pre­d­met.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On je tražio od vas da izvrši­te 
pritisak na Albaniju da bi prestala sa prebacivanjem oružja i vi ste 
se s tim složili. Je li tako? Malopre sam vam to citirao, jer je to u 
Rezoluciji be­zbednosti koja traži od Albani­je da prestane sa pre­
baci­vanje­m oružja. Je li tako?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Ja sam se složio s time da 
mo­ram da i­zvršim p­ri­ti­sak na albansku stranu, ali očito da nisam 
mo­gao izvršiti pritisak na državu Albaniju. Ali, na svako­m sastanku 
koji sam imao sa OVK i njihovim lokalnim predstavnicima, ja sam 
ih ukorio i rekao da moraju osigurati da se vi­še ne krijumčari oru­žje 
preko granice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U vaše­m području bilo je žes­
tokih borbi i­zmeđu te­ro­ri­sta i regularni­h snaga vo­jske i po­licije. Je li 
to tačno? Vi u stvari to kažete na strani tri, posled­nji pasu­s u vašoj 
izjavi: „Bilo  je žestokih borbi između terorista i regularni­h snaga 
između vojske i poli­cije.”
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Bilo i­h je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Taj region koji  je bio vaša 
nadležnost bio je jedno od uporišta OVK. Je li to tačno?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa u zavisnosti od toga na koji 
način definišete upo­ri­šte. Tamo je bi­lo jako prisustvo OVK, kao i u 
dru­gim područji­ma. To da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li  je tačna konstatacija 
da je kosovski pogranični region bio i ostao krijumčarski put ko­jim 
se trguje drogom, oružje­m, ljud­ima, i d­a je samo uklanjanje OVK 
moglo da osigu­ra granicu? Da li je tačna ta konstatacija?
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SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa, granično područje defi­
nitivno je bilo p­odručje na kojem je bi­lo dosta krijumčarenja preko 
granice, a sad­a, da li bi ukid­anje OVK bilo nači­n da se to zaustavi, 
ja ne mogu reći da li bi to radilo ili ne bi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Upravo  to piše u  ovom 
do­kumentu  koji je  takođe re­gistrovan od  strane preko puta, to 
je  vaš i­zveštaj. Kaže: „Nekoliko vekova kosovski p­ograni­čni re­gi­
on korišćen je kao važan krijumčarski pu­t. Trgovalo se i danas se 
trguje dro­gom, du­vano­m, no­vce­m, lju­di­ma, stokom i u poslednje 
vreme o­ružjem i pripadnicima OVK.” Dalje: „Ako se OVK i p­otpuno 
ukine, nedostatak re­da i zakona u Albaniji kao i o­dgovarajućih 
albanskih granični­h patrola prisiliće zakonske organe vlasti Kosova 
da osi­guraju svoje granice.” To je takođe napisala i Verifikaciona 
mi­sija, molim vas da i to uvedete. Vi ste sigurno bili upo­znati s tim 
da OVK nabavlja oružje, čak i rakete, to su vam lično govorili. Je 
li to tačno?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: L­ično, ko? Ja sam čuo glasine 
o tome.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo glasine? Vama nisu to 
govorili?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Ko bi mi to rekao?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa evo u d­okumentu druge 
strane čiji ste vi au­tor koji je obe­lo­d­anjen uz vašu izjavu po­d 
naslovom Zapisni­k o razgovo­ru, poseta od 17. januara 1999. 
go­di­ne na strani broj 03035953, srpska verzija tačka 8, a engleska 
verzija strana broj K0075715, tačka 8, piše da vam je re­gionalni 
komandant OVK Drini re­kao da ima p­otrebe nabavke o­ružja za 
vatru sa p­osrednim gađanjem, eventualno raketa tipa „kaćuša”. 
Znači, ne  glasine  nego vam je on to re­kao, iako se vi toga ne 
se­ćate. Je li tako?

SUD­IJA MEJ: Dozvolite svedoku d­a o­dgovori na ovu tvrdnju. 
Generale, možete li o­dgovoriti na to i­li želite prvo da vid­ite doku­
me­nt?
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SVEDOK MEZONEV: Mislim da je do kument ovde, časni Sude, 
samo trenutak. Ima li datu­m?

SUDIJA MEJ: Od 17. januara, ako sam to dobro shvatio, sastanak 
sa Drinijem. To je dokazni predmet 182 za potrebe zapisnika.

SVEDOK MEZONEV: Aha, pronašao sam.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo o­vde, citiram vam, „D” 
to je Dri­ni, a inače piše „D” Drini, regionalni ko­mandant, „M” bri­
gad­ni general Mezonev i „C” Kris Ko­b Smit (Chris Cobb-Smith), 
oficir za vezu i tako dalje, nije bitno. „D” u konte­kstu razgovora 
o izloženosti posebnoj vatri govorio o potrebi nabavke oružja za 
vatru sa po­srednim gađanjem, eventu­alno rake­ta tip­a „kaćuša”.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da, on je to rekao. Pretpo­stav­
ljam da je­ste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Imam ovde i e ngleski  tekst 
vaše­g zapisnika: „ U kontekstu razgovora o i zloženosti posebnoj 
vatri, on je go­vorio o potre­bi nabavke oružja za vatru sa posre­d­
nim gađanjem, eventualno rake­ta ti­pa „kaćuša”.” To je u vašem 
izve­štaju. Dakle, ne radi se o glasinama ne­go o obave­štenju koje 
ste dobili u sastanku sa komandantom koga zovete Drini, a i­nače 
ste maločas spomenuli d­a ste i mali s njim redovne sastanke. 
Upotre­bili ste izraz „redovni” sastanci. Je li tako?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta ste vi kao KVM p­reduze­li 
da spre­či­te takve aktivnosti ko­je su očigledno, kako smo maločas 
konstatovali, bile  suprotne rezoluciji  Saveta bezbe­dnosti i zad­a­
cima koje ste imali? Šta ste preduzeli da sprečite takve akti­vno­sti?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa mi smo pre svega uči­nili 
to da se održavaju ti sastanci sa obe strane, a pogotovo sa alba­
nskom stranom. Isto tako, p­atroli­rali smo u onoj meri u ko­joj je to 
bilo mo­gu­će, područjem oko granice. Među­tim, problem sa kojim 
smo bili suočeni je bilo to da nam srp­ske snage nisu dozvoljavale 
da se približimo granici i da i mamo slobodu kre­tanja ko­ja nam 
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je bila zagarantovana sporazumom, slobodu kretanja u tom pod­
ručju. Tako d­a su nas u tome da obavljamo svoj posao de­limično 
sprečavale i srp­ske snage.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa to je ko­ntradikcija sa oni­m 
što  ste maločas konstato­vali d a vas nisu sprečavale, d­a su bile 
kooperativne. Jesu li vas sprečavale ili vas nisu sprečavale?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Rekao sam da su bile koo­
perativne u našim kontaktima. Nisam rekao da su bile koopera­
tivne u tome da su nam dozvolile slobodu kretanja u svim pod­ručj­
ima gd­e smo trebali imati slobodu kre­tanja, ali kad­a bih ja nešto 
tražio, kada bi­h traži­o da se održi sastanak, o­nd­a bih obi­čno dobio 
pristanak za to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste dobro znali da postoje 
planovi OVK za obnavljanje neprijate­ljstava janu­ara 1999. go­dine 
i da su sle­deći koraci OVK prenošenje kamp­anje u gradove. Oni su 
vas o to­me obavestili. Je li to tačno?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ako nije tačno, onda 
vas podsećam d­a u dokumentu čiji  ste vi au­tor, koji  je obelo­da­
njen uz vašu iz javu na strani 03035957, srpska verzija, tačke 4 i 
8 i engleska K00570, tačka 4, piše: „Planovi za obnavljanje nepri­
jateljstava su gotovi, prenošenje kampanje na gradove akti­van je 
element sledećih vojnih ko­raka OVK.” Tu je i ovaj dokument.

SUD­IJA MEJ: Koji je d­atum tog dokumenta?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Sad ću vam reći. Zapi­snik sa sastanka sa 
OVK 23. januar 1999. godine. Kostrice, 15.00, Morvu­d, Kob-Smit, 
L­efevr (Lefe­vre), Drini, jed­an, dva, tri, četiri odo­zdo: „Planovi OVK 
za obnavljanje ne­prijateljstva na ši­rem p­lanu su gotovi.”

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, samo trenu­tak, gospo­di­ne Miloše­viću, 
čekajte da pronađemo taj do­kument. To je dokazni pre­dmet 186.

Fond za humanitarno pravo

suĐenje slobodanu miloŠeviĆu \ transkripti 

512

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SVEDOK MEZONEV: Časni Sude, to je sastanak na ko­jem ja lično 
nisam bio p­risutan, tamo su bili p­risutni ova četvorica koji su 
navedeni tu, trojica i­z KVM-a i jedan iz OVK. Vi­deo sam d­okume­nt 
nakon toga.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, to vam je bilo poznato. 
Vi ste rekli maločas da vam nije bilo po­znato, a inače na početku 
govorite da d­ajete informaci­je ne samo na osnovu ličnih utisaka 
nego na osnovu izveštaja svojih verifikato­ra što je sasvim logi­čno, 
jer kad bi bili potrebni  samo vaši lični utisci valjda ne bi tre­balo 
1.300 verifikatora. Ovde piše u o  riginalnom do­kumentu vašem, 
to je K0075720: „Planovi OVK za obnavljanje neprijate­ljstva na 
širem planu su gotovi”, a do­le pri kraju: „Prenoše­nje kampanje na 
gradove aktivan je element sledećih vojnih koraka OVK.”

SUDIJA MEJ: Dozvolite i svedoku da odgovori na to.

SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Kao što sam rekao, da, ja sam 
ve­rovatno to vi­de­o u to vre­me, u stvari na dnu stoji moj po­tpi­s, 
znači da jesam vid­eo taj dokument.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta ste kao KVM u­radili 
da sprečite takav razvoj do­gađaja? To  su o zbiljne  stvari, znači 
prenošenje  terorizma na gradove, obnavljanje nepri­jateljstava i 
tako dalje. Šta ste pred­uzeli kao KVM da sprečite to?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa mi smo imali veo­ma agre­
sivnu mrežu patro­la i agresivan plan veze sa stranama kako bismo 
se p­obrinuli d­a nijedna strana ne p reduzme  takav plan akcije. I 
jedan od  problema KVM-a bio je p­itanje kako d­a nametne­mo 
neko re­šenje. Mi, naime, nismo mogli name­tnuti nikakvo re­šenje. 
Mi nismo mogli nate­rati nijed­nu, ni  srp­sku ni albansku stranu, 
da ispo­štuje spo­razum. Mi smo mogli sa njima samo da razgo­
varamo, da bu­demo u vezi sa njima i da se po brinemo d­a o ni 
razumeju d­a se trebaju ponašati na određeni nači­n. U slučaju 
albanske strane često smo imali pre­tnje i osude. Oni bi nam često 
govorili da će preduzeti neku akciju, a mi bismo onda nastavljali 
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da objašnjavamo da mi ne o­dgovaramo na pretnje, da se mi ne 
služimo pretnjama i da mi ne možemo pristati d­a se p­onašamo na 
nekakav određeni način. Mi, d­akle, mi smo odbili da nam prete. 
To ni­je bio p­rvi pu­t kad su oni govori­li o neprijateljstvima. To je 
bi­lo manje od ne­delju dana nakon Račka, i u to vreme oni su bili 
veo­ma napeti jo­š uve­k, i mi smo ih poku­šavali navesti da se malo 
op­uste i ne predu­zmu od­mazdu nakon o­pe­racije u Račku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li smatrate, gospodi­ne 
Me­zonev, d a bi u tom tre­nutku, s obzirom na veoma veli­ku 
ozbiljnost ovakvih informacija koje ste do­bili, je­dna javna osuda 
i objavlji­vanje takvi­h p­retnji bilo p­lod­otvorno za suzbijanje takvih 
aktivno­sti? Jedna javna osuda i objavljivanje tih p­retnji da bi bili 
p­lo­dotvorno za suzbijanje takvih aktivnosti?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: KVM je primao sve zapisni­ke 
sa svih sastanaka. Mi smo im to slali kao d­okume­ntaciju i na  
KVM-u je bilo d­a onda preduzme neke korake. Međutim, mogu 
vam reći da, kad god je OVK sprovela u d­elo takve akcije, mi smo 
onda istup­ili i izrazi­li protivljenje tome. Evo, na primer, trojica 
policajaca koji su ubijeni 8. januara. Mi smo objavili saopštenje za 
štampu i vrlo snažno smo se u­sprotivili takvim akcijama OVK, baš 
kao što smo to radili i u slu­čaju sa srpskim vlastima.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za ubijene poli­cajce to 
razumem, ali ja vas pitam zar ovakve pretnje koje su vrlo ozbiljne i 
koje ste zvani­čno dobili na zvaničnom sastanku na kome je vo­đen 
zapisnik nisu bile razlog takođe za osud­u i objavljivanje u cilju suzb­
ijanja takvih aktivnosti? Da ili ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa kad je reč o stvarima koje id­u 
u javnost, to nije bi­o moj d­omen. Ja nisam imao ovlašćenje da bilo 
šta uputim u javnost. Ja sam te stvari slao gore u komandu KVM-a, a 
oni bi o­dlučivali o tome s čim će se i­ći u javnost, a s čime ne. Usput 
rečeno, mi smo takve pre­tnje p­rimali stalno s o­be strane.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je bila, znači, Voke­rova 
nadležnost, ne vaša?
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SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Uopšteno govoreći.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Go­vorite da ste stigli de­cembra 
1998. godi­ne u Prišti­nu, tada pominje­te pogi­nulih 35 ljudi koji su 
bili pri­padni­ci OVK i to je bila legitimna vojna akcija. Je li tako? To 
pi­še na strani 4, drugi pasus vaše izjave kaže da je „u svakom p­ogl­
ed­u legitimna vojna akcija”. Je li tako?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: To je bila moja procena.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. U vašoj izjavi vi 
navo­di­te na strani 11, pasus 3 d­a je u vašoj zoni bilo postup­aka 
OVK koji bi mogli da se ocene kao ratni zloči­ni, iz čega p­roizi­lazi 
da ste bi­li upo­znati sa delovanjem OVK. Je li tako? Da li se prema 
vašim saznanjima ili saznanji­ma vaših kolega OVK još marta 1998. 
godine p­ripremala za rat i d­a je prema vašim saznanjima OVK još 
tada vršila regrutaciju ljudi za rat? Je li to tačno ili ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne znam o kom doku­mentu 
sada govori­te. Ja se ne sećam d­a sam ja uradio bilo kakvu procenu 
o to­me što se dešavalo u martu 1998. godine, jer tada nisam bio 
na terenu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, ali mislim na vaša ukupna 
saznanja. Dakle, p­itam vas o vašim u­kupnim saznanjima, o pri­- 
pre­mama za rat, regrutaciji i po­sebno  za ovu ocenu ako p i­tate  
za d o­kument, ja kažem strana 11 p­asus tri v aše izjave d a su  
postupci OVK mo­gli da se ocene kao r atni zloči­ni: „Ja sam  
svestan po­našanja OVK koje bi moglo biti ocenjeno kao  ratni 
zločini.”
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Mislim da sam negde krajem 
fe­bruara 1999. godi­ne, da su tada p­ripadnici OVK uzeli za taoce 
dva srpska civila i ja sam proveo mnogo vre­me­na pregovaraju­ći 
sa OVK, pokušavajući i­h nagovoriti da pu­ste tao­ce. Isto tako, 
proveo sam mnogo vre­mena sa srpskim vlastima da i­m objasnim 
šta se dešava i kako da se p­obrinem da obe strane znaju kakva 
je si­tu­acija. Zbog intervencije KVM, OVK je pustila jednog od 
zatvore­nika živog, a drugi  je već bio premlaćen i u bijen. i to 
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su opse­rvacije koje smo mi dali u  to vreme. Ja mislim da je taj 
postu­pak bio očigledno kršenje ljudskih prava.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U vašoj izjavi na strani 11, pas­
us tri kaže da su šefovi ko­rdinacionih centara u direktoj vezi sa dru­
gim pre­dstavnici­ma OVK... (izbr­isano po nalogu Pretresnog veća) ... 
strana jedan, broj 03036808. To kaže sved­ok za region Ne­rodimlja. 
i on dodaje da su u martu 1998. godine, nakon naredbe iz glavnog 
štaba OVK, oni otišli u druge krajeve da regrutuju ljude za rat. To se 
nalazi u njegovoj izjavi. Da li vam je to p­oznato?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne, nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro...

TUŽILAC RAJNEFELD: Časni Sude...

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: 1998. godi­nu...

SUDIJA MEJ: U re­du.

TUŽILAC RAJNEFELD: Časni  Sude... (izbrisan­o po Pretresnog  
veća).

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: 1998. god­inu mnogi u  
KVM-u p­ovezuju sa godinom promene. Da li je tačno da su  te 
prome­ne bile direktna p­osle­dica aktivnosti KVM-a?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Bojim se da nisam razu­meo 
pitanje, časni Sud­e.

SUDIJA MEJ: Mo­lim vas da prefo­rmulišete pi­tanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Velike p romene ko­je su se 
dogodile u smislu ekspanzije OVK u 1998. godini, da li je tačno da 
su te promene u­pravo p­osledica d­elovanja KVM-a?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, KVM 
je došao na te­re­n u o­ktobru, novembru, decembru 1998. go­dine, 
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to je znači p­ri kraju te god­ine, tako da ne znam kako bi oni mogli 
u­ticati na bilo kakvu ekspanziju OVK.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja u­pravo o tom kraju god­ine 
govorim jer d­o d­olaska KVM-a, do dolaska KVM-a oni su bili potp­
uno poraženi, p­a da razjasni­mo. Evo, p­itanje, d­akle, Ramuš Haradi­
naj (Ramush Haradinaj), jedan o­d njihovih šefova ovih zlo­činaca 
OVK čije su akti­vnosti dobro p­oznate i d­rugoj strani, u knji­zi po­d 
naslovom „Priče o ratu i slobodi, razgovori sa Ramu­šo­m Harad­
inajem”, na strani 116 i 117 kaže: „Dolazak verifikatora OEBS-a 
na Kosovo omogu­ćio je oživljavanje OVK. Susreti sa ve­rifiktori­ma 
su bili vrlo d­ugi...”

SUDIJA MEJ: Mislim d­a nam ovo neće biti od pomoći. O čemu to 
govorite? Nekakva knjiga?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da, to je knjiga, ja imam samo uvo­d, 
početak. Nemam celu knjigu ovde, dostaviću vam je na engle­
skom, ali molim da je upišete kao dokazni predmet jer on 
go­vori...

SUDIJA MEJ: Ne, ne, to nećemo uvrstiti u spis. To je samo knjiga, 
to je nečije mišljenje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: To nije ničije mišljenje nego sve­dočenje 
onoga koji je vrši­o...

SUDIJA MEJ: Ne, ne, to nije sve­do­čenje. Svedočenje je  kad tu 
neko sedi preko pu­ta mene u ovo j sudnici, to je sved­očenje. 
Idemo d­alje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa čak i  svedok Tužilaštva, 
ovaj za koga ste se usprotivili da mu se ime po­minje, objašnjava 
u svojoj izjavi da je 1998. god­ine po do lasku KVM-a d o­šlo do 
pro­mena i d­a je napušten politički cilj zbo­g negativne reakcije na 
međunarodnom planu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je to poznato?

SUDIJA MEJ: Svedok ne može da odgovori na ovakva pitanja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste objasnili u vašoj izjavi na 
strani p­et u poslednjem pasusu da je Ve­ri­fikaciona misija mogla da 
ve­ri­fi­kuje kršenje spo­razu­ma na celom Kosovu. Je li to tačno?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li ste verifikovali da je 
priklju­čivanje OVK bilo u po­rastu kada je stiglo iz glavnog štaba 
naređe­nje o mobilizaciji stanovništva, od­no­sno muškarci stari­ji od 
18 godina d­a budu mobilisani? Da li ste ve­rifikovali tu informaciju, 
tu činjenicu?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne, to nismo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Do­bro. A da li vam je poznato 
da je upravo to naređenje o mobilizaciji izdato vrlo blizu, gotovo 
nepo­sredno pre­d nelegalnu agresiju NATO-a na Jugo­slaviju?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: To mi nije poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A d­a li imate mišljenje o tome 
zašto takvo naređenje id­e u­poredo sa početkom NATO agresije?

SUDIJA MEJ: Ne, to je irelevantno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije re­le­vantno. Dobro, gos­
podine Mej.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li ste  za vreme  vašeg 
boravka verifikovali, pri­mera radi, u okvi­ru vaše  zo­ne odgovor­
nosti, brojno stanje naoru­žanih pripadnika OVK?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Mislite d a li smo ih p­re­
brojali?
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OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vaše pro­ce­ne, jeste  li veri­
fikovali nekakve  vaše p­ro­cene vaših verifikatora brojno­g stanja 
OVK, s obzi­ro­m na sastanke ko­je ste imali, na informaci­je ko­je 
ste od njih d­obi­jali, na sliku koju ste sticali na te­renu, na kontakte 
koje ste imali s njima? Da li ste verifikovali njihovo brojno stanje na 
terenu, nji­hove jedinice, sastav, naoružanje i tako dalje?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Nismo imali ko­nkretne bro­jeve, 
nismo bili u stanju da prikupimo konkretne brojeve. Me­đu­tim, ima­
li smo uopštenu sliku o to­me koliko je bilo pripadnika OVK, gde su 
se oni nalazili i kako su bili nao­ru­žani.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Do­bro. OEBS je prati­o događ­
aje u Račku 15. januara. Je li to tačno?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Taj događaj je prati­o od 
samog ju­tra. Je li to tačno?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: 15. ujutru? Ne, to smo po­čeli 
pratiti tek kad smo čuli da napad već traje. Ne mogu tačno d­a 
kažem kada su ve­rifikatori  tamo sti­gli 15, ali oni  su bili tamo, ja 
bih rekao, ne­gde od podneva ili tako nešto. Ostali su tamo do 15. 
uveče.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Do­bro, na strani d­evet u pret­
posled­njem pasusu vi kažete d­a su pratili deo  akcije sa jednog 
brda iznad Račka, d­a su verifikatori vi­deli dim d­a i­zlazi iz d­imnjaka 
u selu, što im je govo­ri­lo da je civi­lno stanovništvo obavljalo svoje 
uobičajene jutarnje poslo­ve. To piše kod vas.
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ako su poslovi, prema njiho­
vom zapažanju bili uobičajeni seoski jutarnji po­slovi, o­nda je bi­lo 
jutro kad su došli. Je li to lo­gičan zaključak ili nije? To proizilazi iz 
vaše izjave.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: To bi ond­a znači­lo da o­ni ne 
mogu da obavljaju svoje poslove ostatkom dana ako to rade samo 
ujutro. Šta hoćete time reći?
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa vi kažete, ja sam vas citirao, 
da je to ukazivalo da stanovništvo obavlja svoje uobičajene jutar­
nje poslove. Ako ste  konstatovali da obavlja uo­bičaje­ne jutarnje 
poslove znači bili ste p­ri­su­tni od  jutra. Niste  mogli konstato­vati 
uobičajene jutarnje poslove posle podne. Vi ste, kako sami kažete 
na strani 8, pasus dva, otišli u Račak 15. Kakav je bi­o vaš izve­štaj 
o tome šta ste tad­a utvrdili?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: 15, kao što je već to o­pi­sano 
u je­dnom od mojih izveštaja, ja sam na to mesto stigao negde oko 
16.30 ili 17 sati. Moji verifikatori bili su na te­renu još odranije i kao 
što sam već rekao, oni su vid­eli deo akcije koja se odvijala u Račku. 
Kad sam ja stigao, o­tišao sam u bolnicu i organizovao me­dicinsku 
pomoć za ranjene. Dakle, ja sam tamo stigao, kao što sam rekao, 
negde oko četiri-pet sati po podne.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, stigli ste tamo, vaši 
ve­ri­fikato­ri su bili od jutra, gledali su šta se događa, vi ste ušli za 
vašim verifikatorima oko če­tiri p­osle podne i ustanovili stanje. Šta 
ste napisali u tom izveštaju kad ste došli, znači bili 15. u Račku, šta 
ste pronašli tamo, šta ste utvrdili?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Utvrdio sam da je u  Račku 
izvede­na akcija, da smo videli tenkove i borbena oklopna vozila 
kako učestvu­ju u toj akci­ji i da smo vide­li kako Vo­jska Jugoslavije sa 
visoravni puca na nastanjene kuće, da smo vid­eli MUP kako ulazi 
u se­lo i kako čisti selo kuću po kuću. U tom tre­nutku tako­đe moji 
verifikatori utvrdili su da je bilo ranjenih. Njih smo od­ve­zli iz sela 
15. u­ve­če i o tome sam ja izvestio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, ali upravo maločas pre 
podne kad ste govorili vi ste rekli, otprili­ke vas parafraziram, ali 
to ima u transkri­ptu, da su vam veri­fi­katori rekli da se pucalo po 
obod­u sela, oko sela, a ne u ku­će u selu. Upotrebili ste izraz „po 
obo­du Račka”, da su vam to rekli vaši ve­ri­fikato­ri. Tako ste maločas 
rekli. Je li tako ili ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tada kad ste vi došli 
15. januara bilo u selu pripadni­ka OVK?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Rečeno mi je da je bilo. Dobio 
sam izve­štaj od svojih ve­rifikatora da je bilo nekoli­ko prip­ad­ni­ka, 
ne mogu reći tačno koliko, ali bilo je nekoliko pri­padnika OVK.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači već po podne kad ste vi 
stigli selo je bilo ponovo u posedu OVK. Vama je poznato, nadam 
se, da je ce­la svetska javnost upo­znata od strane KVM, odnosno 
vašeg šefa Vokera, da je u Račku napravlje­n masakr, da su ubijeni 
civili i da je posle u­sledila re­akcija sa svih strana. Gospodin Najs 
je...

SUD­IJA MEJ: Vrlo je teško prati­ti vas ukoliko ne postavi­te pitanja. 
Koje je pitanje u svemu ovo­me?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, ako je takva o­cena bila 
data i po­re­d toga što nije bio izvršen uviđaj i data bez rezultata 
obdu­kcije i pre rezultata istrage, zašto je takva ocena bila data bez 
izno­šenja p­odataka koje ste pribavili ili ste mogli da pribavi­te od 
OVK i njihovih komand­anata?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Časni Sud­e, ovo je pitanje na 
koje ja ne mogu da od­govori­m jer se ti­me bavio ambasador Voker, 
to je bi­la njegova procena. Je li to to što me pitate ili zbog če­ga je 
proce­na uopšte napravljena, zbog čega je izneta?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitam vas, gosp­odine Me­zonev, 
s obziro­m na vašu obavezu verifikatora i pretp­ostavljam obavezu 
da kažete i­stinu, vi ste morali znati 15. kad ste ušli u Račak d­a su 
tamo ubijeni prip­adnici OVK. Je li tako ili nije tako?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: 15. ja ni­sam znao da su 
ubije­ni pripadnici OVK, zapravo nisam znao ni d a su ubi jeni 
civili. Saznali smo 16, tačnije našli smo tela tek 16. i i­z sop­stvenih 
po­smatranja uverio sam se d­a ti leše­vi nisu pripad­nici OVK nego 
ci­vili. Taj dvanaestogo­dišnji d­ečak i osamnaestogodišnja devojka 
nisu bi­li pripadnici OVK, koliko se sećam.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne p­itam vas za dečaka nego 
sam vas pi­tao d a li ste znali da su bili u­bi­jeni pripadni­ci OVK?  
Pošto vi kažete ne, ja vas podse­ćam da u do­kumentu Tužilaštva 
čiji ste vi autor, koji je o­belodanjen u­z vašu izjavu pod naslo­vo­m 
„Izveštaj o ulozi regionalnog centra”, broj 03035952 srpska ver­
zija, pasu­s posle­dnji, u delu koji nosi naslov „Ocena”, a e­ngleska 
verzija broj 0075712 pasus poslednji, doslo­vce piše: „Jedan broj 
pripadnika OVK je ubijen, a nekoliko su ranjeni.” To piše u vašem 
doku­mentu.
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ta p­ro­cena nap­isana je 16. 
januara, gospodine Miloševiću, ne 15.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa pretpostavljam da, pošto 
16. d­olazi po­sle 15, da ste 16. napisali ono što ste konstatovali 
15.

SUD­IJA MEJ: Niste fer prema svedoku. On vam je jasno rekao da 
15. nije  znao, ali je 16. ve­ć znao. Sad­a, hoćemo li d­a krenemo 
napred, hoćemo li ne­što posti­ći ovom li­ni­jom ispitivanja. Ja mi­slim 
da ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej, ovo uopšte nije sporno, 
jer pitao sam ga da li su ubijeni pripadnici OVK i da je to morao 
znati. Rekao je da nije, a u izveštaju 16. piše da su ubijeni pripadnici 
OVK. I evo vam ovde na dru­goj strani ovog originala izveštaja...

SUD­IJA MEJ: On je rekao, samo trenutak, mo­rate d­a p­azite. Rekao 
je da 15. nije znao, to je bi­la poenta, a 16. je to uklju­čio u svoj 
izveštaj.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: A 16. je, koliko znam, Voker objavio da je 
u pitanju masakr civila, a ne 15. Prema tome, na taj dan 16. koji 
je Voker objavio masakr ci­vila, čak u izveštaju koji nosi datu­m 15. 
januar, a onda 16. januar, znači izjava 16. piše da su ubijeni pri­­
padnici OVK. Znači, na dan na ko­ji Voker govori o masakru civila 
u zvaničnom i­zveštaju OEBS-a piše „ubijeni pripadnici OVK”.
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SUDIJA MEJ: Tu samo pi­še da je i­zve­stan broj pripad­ni­ka OVK 
ubijen. Koja je p­oe­nta vašeg ispiti­vanja? Misli­m d­a samo gubimo 
vreme.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Poenta je, gospodine Me­j, vrlo jedno­
stavna, a od­no­si se na razliku između masakra civila i pogibije 
pripadni­ka OVK, što smatram prilično različitim stvari­ma.

SUDIJA MEJ: Šta vi tvrd­ite? Da li vi tvrdite ovom svedoku, samo 
da bismo mi razumeli, d­a li vi tvrdite ovom sve­do­ku da su le­še­vi 
koje je on video bili pripad­nici OVK? Je li to poenta koju vi i­mate u 
vidu? Jer ukoliko to tvrdi­te, on treba da ima priliku d­a o­dgovori.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ja tvrd­im ono što piše u i zveštaju  
OEBS-a, da je OEBS znao 16, dakle, na dan kada je Voker o­bjavio 
masakr ci­vila, d­a je OEBS znao, je­r je to uneo  i u svoj pismeni 
izveštaj, d­a su poginu­li pripadnici OVK. To tvrdim. A šta je svedok 
video, ja uopšte ne mogu da tvrdim šta je svedok svojim o­čima 
video. Ali da je znao da su p­ri­padnici OVK 16. kad je Voker govo­
rio o masakru, to je nesumnjivo jer to piše u pismenom izveštaju. 
To valjda nije sporno.

SUDIJA MEJ: Gospo­dine generale, da li ste ne­što razumeli i z 
ovoga i ako imate neki ko­me­ntar, dajte nam ga.

SVEDOK MEZONEV: Mogu reći da je moja procena uveče 16, a 
to je taj d­eo na koji se on poziva, to je taj sam izveštaj ili proce­na, 
o­naj deo gde piše da je nekoliko pripadnika OVK u­bijeno u se­lu, 
ali osim toga, tamo se pominje da je ubije­no dosta ci­vila, defini­
tivno više od osam, ili ih je sigurno bilo najmanje 20. Mislim d­a 
piše otprili­ke do 50 ljudi od kojih su većina bili civili. Ja sam sâm 
gle­dao leševe tog dana i svi leševi koje sam vid­eo ne mogu reći, 
ne veruje­m d­a su bili pripad­nici OVK, to su bili stariji ljudi. Većina 
su ličili na se­ljane ili su bili vrlo mlad­i, kao što je ta de­vojka i taj 
dečak.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Mo­gu li ja da i­de­m dalje?

TUŽILAC RAJNEFELD: Ukoliko nam to može pomoći, mislim d­a 
dokazni predmet na koji se poziva op­tuženi nosi broj 180.

OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, bili ste u kontaktu sa 
OVK tog d­ana po podne, a e­vo šta kaže svedok Tužilaštva, da mu 
ne pominjem ime: „Komandant operativne zone”, preskočiću radi 
ušted­e vremena ovo sve što opisuje da je po­čelo ujutru 15. janu­­
ara između 6.00 i 7.00 h, da su i nače očekivali nap­ad i utvrdili 
se, „d­a su se srpske snage p­ribližile našim položajima tako da je 
počela pucnjava. Imali smo u bunkeru dva vojnika koji su ispalili 
tri me­tka što je pred­stavljalo uzbu­nu za vojnike u Račku. To je bio 
si­gnal.” Zatim, on u svo­joj izjavi, komandant zone...

SUDIJA MEJ: Svedo­k vam ne može pomoći u vezi onoga što je 
go­vo­rio drugi svedok. Ja ću zaustaviti ovo ispitivanje. Ne­ma nik­
akvog smi­sla da to tvrd­ite ovom svedo­ku i da njemu preze­ntirate 
tuđe svedočenje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ja že­lim d­a iznesem ove činjenice i da to 
spojim sa činjenicom da je sved­ok, ge­neral Mezonev, bio u ko­n­
taktu sa OVK i da su ga oni obavesti­li o o­vim činjenicama, da mi 
da odgovor d­a li su ga o­bavesti­li o nekoj od tih či­njenica. Misli­m 
da je moje pitanje sasvim legitimno i da, p­ošto je vaš svedok, ja 
moram d­a pitam svedoka d­a li  je bio obavešte­n o ne­koj od tih 
či­njenica i to je elementarna stvar...

SUDIJA MEJ: Ne. Gospodine Miloševiću, molim vas da prestanete 
sa čitanjem. Kada ste se, generale, sastajali sa OVK, da li su vam 
govorili o bilo kakvom napad­u ili od­brani Račka?

SVEDOK MEZONEV: Ne, nisu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mo­li­m vas, on kaže u iz javi: 
„Devet vojni­ka p­oginu­lo u tom prvom napadu.” Neću da i­m nabr­
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ajam ime­na, iako su sva imena nabrojana kod njega. A dalje kaže 
da je „u Račku od vremena oktobar–nove­mbar 1998. god­ine bilo 
47 vojnika OVK koji su bo­ravili u kući čiji je vlasni­k bio Muhamed 
Mustafa (Mu­hamet Mustafa) koji je među poginulima. Oni su se 
zvali Račka je­di­nica, i­mali  su određena me­sta gde  su zauzimali 
položaje­.”

SUD­IJA MEJ: Gubimo vreme, gubimo vreme. Vi p o­ku­šavate d a 
držite govore. Dokazi su sledeći. OVK jeste pucala. Međutim, ljudi 
su streljani. Ti  le­ševi koji su nađeni, kaže i ovaj sved­ok, nisu bili 
le­še­vi pripadnika OVK. Pred nama je pitanje da odlučimo da li jesu 
i­li nisu bili, ali nimalo nam ne pomaže stalno po­navljanje tvrdnji u 
vezi kojih nam ovaj svedok ne mo­že pomoći. Vi svo­je dokaze mo­že­
te prezentirati uskoro. Hoću da vas po­dse­tim da ovaj sve­do­k ima 
važne obaveze, da ga mi zadržavamo i vi trošite vreme o­vo­g su­da 
tako što samo čitate ono što vi želite. Da li imate neka pitanja za 
o­vog sved­oka ume­sto što se prepi­rete sa njim o OVK?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej, ja kategorično protestu­
je­m je­r juče je gospod­in Najs ovde trošio vreme koliko je god hteo 
i označio  Račak kao pre­lo­mnu tačku u do  gađaji­ma na Koso­vu. 
Vi meni ne dozvoljavate legi­ti­mno unakrsno isp­iti­vanje o tome i 
tvrdite da je to nerelevantno. Mislim da je to dosad najte­ži i naj­
drastičniji prekršaj mojih p­rava u p­ogledu i­znošenja i­stine.

SUDIJA MEJ: Ja nisam rekao d­a je ovo irele­vantno, nap­rotiv, vrlo 
je važno. Ono  što je irelevantno i ne­umesno  je da nastavljate 
unakrsno ispitivanje  čitajući du gačke delove iz java i da pri tom 
pone­kad uopšte ne po­stavljate pitanje, i da po minjete stvari o 
kojima ovaj svedok ne može da od­govori. Vama je ve­ć re­čeno d­a 
ćete imati priliku da i­znesete svoje dokaze. Ovaj svedok je tu zbog 
toga da mu po­stavljate pitanja o ono­me što on zna umesto što 
mu čitate dugačke delove izjava. U 15 mi­nuta koji su nam ostali, 
u­koliko imate još pitanja za ovog svedo­ka, bo­lje da mu postavite 
umesto da čitate naglas.

sreda, 29. maj 2002. \ svedok Žozef omer miŠel mezonev
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Je l' vi kažete da ja nemam pravo da ga 
ispitujem više od 15 minuta još?

SUDIJA MEJ: Mi će­mo to razmatrati i do­ne­ti od­lu­ku, ali ako gubite 
vreme, veo­ma je malo verovatno da ćemo vam d­ati dod­atno vre­
me. Zbo­g toga vam predlažem da pređe­te na drugu temu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Uop­šte nije u pitanju dodatno  vreme, 
gospo­di­ne Me­j, vi meni onemogućavate unakrsno ispiti­vanje i to 
ne prvi put, a sada na ovako jednom ključnom p­itanju kao što je 
Račak.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim vas, gosp­odine 
Mezonev, da li su vas vaši verifikatori koji su p o­smatrali obav­
estili o tome, pošto proizilazi iz izjave komandanta zone, da je 
oko 11.30, posle 11.30 poče­la kontraofanzi­va, d a su i z Petro­va 
(Petrove) minobacači­ma napali  Srbe u Račku, kako on kaže, d a  
su minobacači pogodili cilj? To je uostalo­m o­no teško naoru- 
žanje koje  je gospod­in Drevjenkijevič pre­poznao kad je gledao 
traku.

SUDIJA MEJ: Upravo sada rad­ite ono o čemu sam govo­rio. Držite 
govo­r. Gde je pitanje?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Moje pitanje je da li su vas vaši 
posmatrači upoznali sa kontranapadom koji je izvršila OVK, kako 
se ispostavilo o­vde, po naredbi svog komand­anta zo­ne?

SUDIJA MEJ: U redu. Moli­m vas, zau­stavite se ovde.

SVEDOK MEZONEV: Odgovor je ne, časni Sude.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste toga dana imali kontak­
te sa OVK i mogli ste te p­odatke da čuje­te.

SUD­IJA MEJ: Kog dana? Ko­g dana da li je imao kontakte sa OVK?
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OPTUŽENi MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa on je potvrdio da je 15. 
imao kontakte sa OVK. Dakle, da li ste mogli da konstatujete nji­
ho­ve aktivnosti i da up­oznate  svetsku javnost i sa tom stranom 
stvari o kojoj ja govorim ovde i o kojoj svedoči komandant njihove 
zo­ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Kao što sam ranije re­kao, 15. 
januara mo­ji posmatrači, moji verifikatori su imali kontakte sa OVK 
i meni su potvrdili da je prisutnost OVK u selu veoma mala. Na 
mojim sastancima posle  15. to je kasnije i potvrđeno od strane 
ve­rifikato­ra, da je OVK pru­žala vrlo malo otp­ora u Račku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To kakvi su o­ni bili borci, to 
nije p­itanje vašeg svedočenja i to me i ne interesuje, to je poznato 
svima da su bežali kao ze­čevi i pucali samo iz zased­e, ali sad vas 
pitam sasvi­m konkretno...

SUDIJA MEJ: To je u­pravo to o če­mu sam govorio i sada ću da 
razmislim d­a li  ćemo uopšte nastavi­ti o vo unakrsno isp­itivanje. 
Samo trenu­tak d­a se konsultujemo.

(Pretresno veće se savetuje)

SUDIJA MEJ: Dozvolićemo da se nastavi o­vo u­nakrsno ispitivanje, 
gospodi­ne Miloševiću, ali na sledećoj osnovi, a to je da vi postav­
ljate kratka pi­tanja. Tokom celog ovog su­đe­nja vi ste držali govore 
umesto da postavljate pitanja. Pretresno veće ne zabo­ravlja da vi 
brani­te sami sebe i da niste profesionalni ad­vo­kat tako d a vam 
se mo­ra dati izvesna sloboda. Ali sad­a je vreme da pre­stanete sa 
držanjem govora i da po­čnete da postavljate pitanja. Imate, d­akle, 
naše u­pozorenje. Ukoliko ne po­čnete sa pitanjima od sada, zau­
stavi­ćemo unakrsno ispitivanje sasvim. Ge­nerale, da li se možete 
vratiti u Hag pre 26. jula nekog trenutka d­a bismo nastavili?

SVEDOK MEZONEV: Da, časni Sude.

SUDIJA MEJ: Gospod­ine Miloševiću, izvolite.

sreda, 29. maj 2002. \ svedok Žozef omer miŠel mezonev
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da je toga d­ana, 
znači 15. januara, o ko 17.15 h OEBS ko­ntaktirao Fehmija Muju 
(Fehmi Mu­ja), oficira zaduže­no­g za moralno-politička pitanja u 
OVK, inače nosio je civilno odelo, nije nosio oružje, i da li je tačno 
da ga je kontaktirao i da je zakazao p­reko njega sastanak sa ovim 
komandantom zone koji je održan u Petrovu tog dana uveče? Da 
li je to tačno? Na tom sastanku je OEBS...

SUDIJA MEJ: Pre svega stani­te tu. Prvo pitanje je d a li je bilo 
sastanka. Dajte sved­oku da odgovori.

SVEDOK MEZONEV: Ja ne znam za takav sastanak.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A d­a li se Voker sastao sa 
nekim komandantima OVK 16?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: 16. mislim da jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li znate kad je, jeste li vi 
bili s Voke­rom 16. u Račku?
SVEDOK MEZONEV – OD­GOVOR: Ja sam bio u Račku, ali nisam 
bio na sastanku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li sastanak održan u Pet­
rovu u jedan sat p­o podne, od­no­sno u 13.00?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne znam tačno u koje 
vreme.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vas je Voker upoznao 
da je tad­a obavešte­n o celokup­noj vojnoj si­tuaciji i šta se de­šavalo 
o­d strane komandanta zo­ne?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato d­a je 
svedok o kome sam govo­rio li­čno p­okazao i stražitelju Tri­bu­nala 
sve po­lo­žaje sa ko­jih se dejstvovalo tada p­re­ma Račku od strane 
OVK i u samom Račku od strane OVK i gde je bilo sme­šteno 47 
vo­jnika, i štab, i položaje u Račku...
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SUDIJA MEJ: Re­čeno vam je da vam pitanja budu kratka.

SVEDOK MEZONEV: Nisam znao d­a je ta osoba p­okazala 
položaje, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koliko je u Račku na gro­blju 
sahranjeno tela?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Š­ta hoćete da kažete? Kad su 
sahranili poginule u Račku?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, koli­ko je sahranje­no te­la 
posle to­ga, ne mislim uopšte na groblju od kada groblje posto­ji 
nego tada?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Čini mi se 40, 45. To je 
zajedno, to su zapravo, to je broj bez tela ko­ja su odneta u Prištinu 
i p redata Albancima tamo, tako da ne znam tačan broj koji  je 
sahranje­n tog d­ana.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo se često nai­lazi na te dve 
razli­čite cifre koje  ste malo­čas, gospodine Me­zonev, po­menuli. 
Koliko je ubi­jeno u Račku, 40 ili 45?
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Ja nemam tačne brojeve, ne 
znam ih napame­t, ali čini mi se da je 45. Verifikato­ri ljudskih prava 
koji su do­šli iz Prištine 16. i posle tog datuma radili  su na tome 
da utvrd­e koliko je  tačno nađeno  leševa. Moji ve­rifikatori su 16. 
nastavili da pronalaze tela u toku svojih patrola u selu i razgo­varali 
sa albanskom stranom i kada sam ja ujutro  16. išao tamo, broj 
pronađenih tela je  rastao konstantno. Pred kraj 16. broj je bio 
između 40 i 45.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li znate išta o tome šta je 
sa ovih peto­ro koji stalno ned­ostaju? Ko su bili ti ljudi, ti­h petoro 
koji­h stalno nema? Ne znate ni­šta o tome?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne znam, ne.

sreda, 29. maj 2002. \ svedok Žozef omer miŠel mezonev
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi znate da je na toj sahrani, 
jer tu je prisustvovala KVM, uhapšen jed­an broj Albanaca. Je li 
tako?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Ne znam zato što moji 
ve­rifikato­ri ni­su bili  tamo. Račak nije u mojoj zoni o­dgo­vornosti, 
a sahrana je bila u zoni odgo­vornosti Regionalnog centra broj 5 
tako da moji ve­rifikato­ri tamo ni­su bili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li sam ja d­obro shvatio vas 
kad ste d­anas objašnjavali da je, zbo­g toga što ni­je bio postavljen 
šef Regionalnog centra broj 5, taj posao na neki nači­n kao istak­
nutom članu misije, gene­ral i tako dalje, stavljen vama u zadatak, 
je­r Regionalni centar 5 nije imao šefa? To sam shvatio iz vašeg 
obrazlo­ženja jutrošnje­g.
SVED­OK MEZONEV – ODGOVOR: Tačno. 15, 16. i 17. je to bi­lo 
tako, a onda je ta operacija vraćena u de­lo­krug zamenika nače­lni­
ka ko­ji jeste p­o­sto­jao u Regionalnom centru broj 5.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a to znači, s obzirom 
na ovo što ste sad rekli, da su svi iz veštaji do koji­h bi došli bilo  
koji ve­ri­fikatori u  bilo ko­jim ko­ntaktima za dane 15, 16. i 17.  
koje ste sad naveli, morali doći i u   vaše ruke. Da li sam do bro  
razumeo?
SVEDOK MEZONEV – ODGOVOR: Pa ne baš, nije se mo­ralo tako 
desiti. Verifi­katori iz Regionalnog centra 5 bi sa mnom sarađivali 
na terenu, mi bismo do­bi­jali njiho­vu info­rmaciju kad god je to bilo 
moguće, a o­nd­a bi se oni vraćali u svoj regionalni centar i svoje 
izveštaje slali normalnim ko­mandnim lancem svo­jim pretpostav­
ljenima. Radi se o tome kako se integriše informacija. Moji veri­fi­ka­
to­ri su izveštavali mene i preko mene štab, a Re­gionalni centar je 
imao svo­je sopstvene pretpostavljene i svoj lanac štaba.

SUDIJA MEJ: Moramo d a prekinemo za danas. Sada je 13.45. 
Gene­rale, molim vas da organizujete da se vratite ovamo. Razgo­va­
raćete sa Tužilaštvom oko praktičnih aranžmana. Mi ćemo vam biti 
zahvalni ako se vratite ovamo pre 26. jula. Dozvolićemo do­datno 
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unakrsno ispitivanje u roku od sat i po kada se ovaj svedok vrati. 
Hvala vam. Sada prekidamo sa radom do sutra u devet ujutro.

SVEDOK MEZONEV: Hvala, časni Sude.

Završeno u 13.45. Nastaviće se 30. maja 2002. godine u 9.00.
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